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Nr. 11 Donderdag 8 januari 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 349

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 349

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 349

Advies van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 349

Beslissingen van het Overlegcomit& Rege-
ring-Executieven
Indiening, blz. 349

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 350

Mededelingen van de Voorzitter
Advies van de Raad van State, blz. 350
Wijziging in een verwijzing naar Commis-
sie, blz. 350

Dringende vragen (R.v.O. art. 66, 5)

Dringende vraag van de heer F. Vanden-
broucke tot de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en Werkge-
legenheid, over de overheveling van in-
stellingen en financiële middelen naar de
Gemeenschappen en Gewesten, blz. 350
Dringende vraag van de heer H. Schiltz tot
de heer L. Waltniel,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Financiën en Begroting, over
het uitblijven van de begroting 1987 van
de Vlaamse Gemeenschap, blz. 351

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer J. Leclercq tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over de
dramatische toestand van het waterpeil in
het natuurreservaat De Blankaart te Wou-
men, blz. 351
Vraag van de heer J. Depré tot de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur, over een mogelijk nuttig gebruik van
onteigende domeinen te Overijse, blz. 35 1
Vraag van de heer K. Van Miert tot de heer
J. Pede, Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en Ruimte-
lijke Ordening, over de grondslag voor het
weigeren van bouwvergunningen door
AROL op basis van een ontworpen TGV-
lijn, blz. 351
Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van Huisvesting, over de financiële im-
passe waarin de Nationale Maatschappij
voor de Huisvesting zich bevindt, blz. 352

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer L. Vanhorenbeek
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister  van Cultuur, over de algemene toe-
passing van het decreet van 19 juni 1978

Omslag 2

betreffende het Nederlandstalige openba-
re bibliotheekwerk en inzonderheid de in-
voering van het leenrecht ten voordele van
auteurs

Interpellatie van mevrouw M. Van Puym-
broeck tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de in-
voering van het leenrecht in openbare bi-
bliotheken, blz. 354

Sprekers : de heer L. Vanhorenbeek,
mevrouw M. Van Puymbroeck, de
heer J. Van Elewyck, Minister P. De-
wael

Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegenheid,
over de stand van zaken met betrekking tot
de reconversie van de Zennevallei na de
sluiting van het bedrijf Michelin te Sint-
Pieters-Leeuw, blz. 3 63

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de
heer F. Bosmans, Minister G. Geens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 369

Nr. 12 Donderdag 8 januari 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 371

Commissie van Onderzoek over het Gewest-
plan Asse-Halle-Vilvoorde
Oprichting, blz. 37 1

Spreker : de heer J. Van Elcwyck

Interpellaties (R.v.O. art. 67)

Intcrpcllatie van dc heer L. Lcnacrts tol de
heer J. Lenssens, Gcmccnschapsministcr
van Volksgezondheid  cn Lccfmilicu, over
een mogelijk gebruik van dc afvalwatercol
lector langs het Albcrtkanaal voor dc
drinkwatervoorziening van Vlaandcrcn,
blz. 371

Sprckcrs : de hcrcn L. lenaerts J. Pe-
pcrmans. Minister J. Lenssens

Interpellatie van dc heer J. Caudron tot de
heer J. Lenssens. Gcmccnschapsministcr
van Volksgezondheid cn Lccfmilicu, over
de verontreiniging van de Dcndcr, blz. 375

Sprekers : dc heer J. Caudron, Minis-
ter J. Lenssens, de heer H. Dc Loor

Indiening van moties. blz. 378

Commissie van Onderzoek over het Gewest-
plan Asse-Halle-Vilvoorde
Oprichting, blz. 379

Sprekers : dc hcrcn J  Van Elewyck G.
Vcrhacgcn

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)

Interpellatie van dc heer F .  Piot tot dc heer
T. Kelchtermans Gemeenschapsminister

van Onderwijs en Vorming, over de nood-
zaak van informatie en preventie inzake
druggebruik bij de schoolgaande jeugd,

‘Sprekers : de heer F. Piot, Minister T.
Kelchtermans

Interpellatie van de heer J. Caudron tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, en de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over het ontstellend mis-
bruik van doping binnen en buiten de
sportbeoefening, blz. 385

Sprekers : de heren J. Caudron, J. Van
Hecke, P. De Weirdt, 0. Van den
Broeck, Minister J. Lenssens

Indiening van moties, blz. 391
Interpellatie van de heer L. Vanvelthoven
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschaps
nister  van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de problematiek van de mesto-
verschotten, blz. 39 1

Sprekers : de heren L. Vanvelthoven,
J.-P. Pillaert,  W. Van Durme, M. De-
sutter, Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer L. Vanvelthoven
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister  van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de lozing van afvalwater afkom-
stig van de sector meststoffenfabrieken in
de gewone oppervlaktewateren en in de
openbare riolen, blz. 398

Sprekers : de heer L. Vanvelthoven,
Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer J. Gabriels tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, en de
heer T. Kelchtermans,  Gemeenschapsmi-
nister  van Onderwijs en Vorming, over het
standpunt van de Vlaamse Executieve be-
treffende de benadeling van de Vlaamse
universiteiten en het wetenschappelijk on-
derzoek in Vlaanderen, blz. 400

Sprekers : de heer J. Gabriels, Minister
G. Geens

lndiening  van moties, blz. 403
Interpellatie van de heer L. Dierickx tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de herstructurering van
de Opera voor Vlaanderen, blz. 404

Sprekers : de heer L. Dierickx, me-
vrouw L. Detiege, Minister P. Dewael

Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
tenuitvoerlegging van artikel 33.04.02 van
dc begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap en het uitblijven van een initiatief
vanwege de Vlaamse Executieve om een
cinde te maken aan sommige sociale ge-
volgen van de naoorlogse repressie en epu-
ratic, blz. 41 l

Sprekers : de heer H. Schiltz, Minister
G. Geens

f nterPellatie  van de heer A. De Beul tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden
Ruimtelijke Ordening, over de betwistiz
rond het advies van de Raad van State van



18 februari 1982 betreffende het vergun- de toekomst van de kunsthumaniora van
ningsplichtig zijn van cultuurtechnische het Rijk te Antwerpen, Gent en Brussel,
werken, blz. 414 blz. 427

Sprekers : de heer A. De Beul, Minis-
ter J. Pede

Interpellatie van de heer A. De Beul tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over de aangekon-
digde maximale interpretatie van het mi-
nidecreet, blz. 416

Dringende vraag van de heer E. Gryp tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de verontrustende luchtvervuiling
van de jongste dagen, blz. 428

Regeling van de werkzaamheden, blz. 429

Sprekers : de heren A. De Beul, J. Le-
clercq, Minister J. Pede

Vragen (R.v.O. art. 66)

Regeling van de werkzaamheden, blz. 422

Vraag van de heer W. Desaeyere tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over het in herzie-
ning stellen van het Gewestplan Hasselt-
Genk

Nr. 13 Woensdag 21 januari 1987

Berichten van verhindering, blz. 423

Begrotingen
Indiening en verwijzing, blz. 423

Advies van de Raad van State
Indiening, blz. 423

Advies van de Sociaal-Economische Raad
van Vlaanderen
Indiening en verwijzing, blz. 423

Verslagen
Indiening, blz. 423

Jaarverslagen
Indiening en

Motie
Indiening en verwijzing, blz. 424

verwijzing, blz. 424

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 424

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 424

Dringende vragen (R.v.O. art. 66, 5)
Dringende vraag van de heer H. Suyker-
buyk tot de heer P. Akkermans, Gemeen-
schapsminister van Huisvesting, over de
huurreglementering voor sociale wonin-
gen
Dringende vraag van de heer P. De Weirdt
tot de heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van Huisvesting, over de herzie-
ning van de huurprijzen voor sociale wo-
ningen met ingang van 1 januari 1987, blz.
424
Dringende vraag van de heer A. De Beul
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur, over het beleid van de
Vlaamse Executieve inzake vertaling van
Vlaamse literaire werken, blz. 426
Dringende vraag van de heer E. Beysen tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs en Vorming, over

Vraag van de heer E. Gryp tot de heer J.
Pede, Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en Ruimte-
lijke Ordening, en de heer J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, over de plannen aan-
gaande Phillips Petroleum te Tessenderlo
en de nieuwe reukhinder aldaar, blz. 429
Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
contacten met het Overlegcentrum van
Vlaamse Verenigingen, blz. 43 1
Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Onderwijs en Vorming, over de
uitbetaling van de vergoeding voor de les-
gevers van de centra voor middenstands-
opleiding, blz. 432
Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
houding van de Vlaamse Executieve tege-
nover het controlerecht van de leden van
de Vlaamse Raad, blz. 433
Vraag van de heer L. Vanhorenbeek tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de presentatie van het
Eurovisiesongfestival 1987, blz. 433

Ontwerp van decreet betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 14

Voorstel van decreet van de heer J. Van
Elewyck C.S. betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- en teledistributienetten
- 150 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Voorstel tot verwijzing naar Commissie,
blz. 434

Sprekers : de heren J. Van Elewyck, A.
Denys, G. Verhaegen

Motie van orde
Voorstel tot verwijzing naar Commissie,
blz. 435

Sprekers : de heren G. Verhaegen, H.

Schiltz, J. Van Elewyck, A. Denys, me-
vrouw M. Vogels

Ontwerp van decreet’betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 14

Voorstel van decreet van de heer J. Van
Elewyck C.S. betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- en teledistributienetten
- 150 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
437

Sprekers : de heren J. Van Elewyck, H.
Van Rompaey, W. Van Durme, A. De
Beul

Artikelsgewijze bespreking, blz. 441
Sprekers : de heren J. Van Elewyck, P.
Chevalier, H. Van Rompaey, A. De
Beul, Minister P. Dewael, de heren L.
Van den Bossche, A. Denys

Ontwerp van decreet houdende vaststelling
van het percentage van de afhoudingen, in
hoofde van het personeel van de Belgische
Radio en Televisie, Nederlandse Uitzen-
dingen, voor de financiering van de overle-
vingspensioenen
- 164 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 465

Sprekers : de heren G. Verhaegen, J.
Van Elewyck, L. Van den Bossche, Mi-
nister P. Dewael, de heer P. Chevalier

Artikelsgewijze bespreking, blz. 467
Spreker : de heer J. Van Elewyck

Regeling van de werkzaamheden, blz. 468

Nr. 14 Donderdag 22 januari 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 469

Begrotingsstukken
Indiening en verwijzing, blz. 469

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer 0. Meyntjens tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de controle op de verwerking en het
storten van industriële afvalstoffen in de
Provincie Antwerpen, blz. 469

Sprekers : de heer 0. Meyntjens, Mi-
nister J. Lenssens

Interpellatie van de heer L. Hancké tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsminis-
ter van Gezin en Welzijnszorg, over de
aankoop en aanleg van woonwagenterrei-
nen, blz. 475

Sprekers : de heer L. Hancké, Minister
R. Steyaert

Omslag 3
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Sprekers : 
G. Geens 

Interpellatie van de heer L. Vanvelthoven
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegenheid,
over de noodzakelijke beperking van het
aantal kabinetten en kabinetsleden bij de
Vlaamse Executieve, blz. 485

Sprekers : de heren L. Vanvelthoven,
J. Valkeniers, Minister G. Geens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 487

Nr. 15 Donderdag 22 januari 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 487

Arrest van het Arbitragehof, blz. 487

Interpellatie (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
subsidiëring van de KMO’s via de expan-
siewetgeving; blz. 487

GreGlke;;;  de heer A. Denys, Minister
.

Indiening van moties, blz. 491

Commissie van Onderzoek over het Gewest-
plan Asse-Halle-Vilvoorde
Benoeming van de leden, blz. 491

Omslag 4

Ontwerp van decreet betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 14
Aangehouden stemmingen, blz. 492
Hoofdelijke stemming, blz. 513

Sprekers : de heren L. Van den Bos-
sche, A. De Beul, W. Van Durme, A.
Denys, H. Van Rompaey

Ontwerp van decreet houdende vaststelling
van het percentage van de afhoudingen, in
hoofde van het personeel van de Belgische
Radio en Televisie, Nederlandse Uitzen-
dingen, voor de financiering van de overle-
vingspensioenen
- 164 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Aangehouden stemmingen, blz. 516
Hoofdelijke stemming, blz. 521

Sprekers : de heren L. Van den Bos-
sche,  H. Coveliers

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. Caudron tot de heer J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, over de verontreini-
ging van de Dender
Hoofdelijke stemming, blz. 52 1

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. Caudron tot de heer J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, en de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur, over
het ontstellend misbruik van doping bin-
nen en buiten de sportbeoefening

Hoofdelijke stemming, blz. 522

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. Gabriels tot de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, en de heer T. Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van Onder-
wijs en Vorming, over het standpunt van
de Vlaamse Executieve betreffende de be-
nadeling van de Vlaamse universiteiten en
het wetenschappelijk onderzoek in Vlaan-
deren
Hoofdelijke stemming, blz. 523

Sprekers : de heren H. Schiltz, G. Ver-
haegen, J. Van Elewyck

Regeling van de werkzaamheden, blz. 526
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14e vergadering Donderdag 22 januari 1987
Morgenvergadering

VOORZITTER  : de heer F. Grootjans

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
10.00 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

Mevrouw M. Tyberghien-vanden-
bussche, F. Vansteenkiste ; gezond-
heidsredenen.

P. De Keersmaeker, P. Peeters, V.
Peuskens, R Vandekerckhove ; bui-
tenslands.

J. Gabriels, L. Tindemans, A. Van-
gronsveld ; ambtsveiplichtingen.

BEGROTINGSSTUKKEN

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende begro-
tingsstukken werden ingediend :

- Algemene toelichting bij de midde-
len- en uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1

Vlaamse Raad Berichten van verhindering
Handelingen Nr. 14 Ingekomen stukken
22 januari 1987 Industriële afvalstoffenverwerking Provincie Antwerpen

- Bijlage III bij het ontwerp van de-
creet houdende de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1987
- 8 (1986-1987) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting en de ver-
schillende ter zake bevoegde Com-
missies.

INTERPELLATIES (Rv.0. art. 67)

Interpellatie van de heer 0. Meyntjens
tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de controle op de
verwerking en het storten van indus-
trille  afvalstoffen in de Provincie Ant-
werpen

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer Meyntjens tot de
heer Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de controle op de verwer-
king en het storten van industriële af-
valstoffen in de Provincie Antwerpen.

De heer Meyntjens heeft het woord.

De heer 0. Meyntjens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, mevrouw de Minister, colle-
ga’s, in Vlaanderen wordt er jaailijks
ongeveer 3,5 miljoen ton industrieel
afval geproduceerd. De Provincie
Antwerpen en, meer bepaald, de in-
dustriezone van het Arrondissement

Antwerpen, is zowat het zwaartepunt
van de afialstoffenproduktie  in Vlaan-
deren.

Een ecologisch verantwoorde verwer-
king van deze steeds groeiende afial-
stoffenberg is geen eenvoudige zaak,
zeker wanneer de hoeveelheid afia1 in
ttn regio de verwerkingscapaciteit
ruim overstijgt. Dat er in het verleden
heel wat misliep in de Antwerpse re-
gio bewijst het milieuschandaal van
de Hooge Maey : een schandaal dat
niet alleen onherstelbare schade toe-
bracht aan ons milieu, maar waarvoor
de gemeenschap bovendien nog mil-
jarden frank moet opbrengen alvorens
dit stort volledig gesaneerd zal zijn.

Ik wil niet beweren dat de overheid in
de voorbije jaren geen inspanningen
leverde om het bedreigde evenwicht
tussen economie en ecologie in
Vlaanderen te herstellen.

Inderdaad, via een reeks milieudecre-
ten en vergunningsstelsels deed de
overheid een poging om uit de hand
gelopen toestanden opnieuw in goede
banen te leiden. Formeel bestaat er
dus een kader waarop een goed mi-
lieubeleid kan uitgebouwd worden.

Een gestructureerd en effectief mi-
lieubeleid komt in de praktijk echter
moeilijk en zeer langzaam van de
grond door de laksheid van de uitvoe-
ring of toepassing van de bestaande
milieudecreten en manklopende con-
trolemechanismen.

De oorzaken zijn gekend : de versnip-
pering van de bevoegdheden inzake
milieubeleid tussen de centrale en ge-
westelijke overheid, het gebrek aan ft-
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nanciële middelen, het gebrek aan
personeel bij OVAM en AROL, de
politisering van de administratie, het
uitspelen van gelijklopende belangen
tussen overheid en bedrijfsleven en
ten slotte het ontbreken van een mi-
lieubewuste houding bij het bedrijfs-
leven.

Op het vlak van de afvalstoffenproble-
matiek wil ik u hiervan graag enkele
treffende voorbeelden geven.

De verwerking van industrieel afval
blijft voor de bedrijfswereld een erg
duur procédé. Een groot gedeelte van
het giftig en gevaarlijk afval vindt ge-
lukkig zijn weg naar het buitenland
waar het op een deskundige manier
verwerkt wordt. Toch zijn er heel wat
bedrijven die hun industrieel afval om
financiële redenen op een minder ge-
schikte of zelfs op een illegale wijze
verwij deren of laten verwij deren.

Meestal gebeurt zulks via tussenper-
sonen die volkomen vertrouwd zijn
met het sluikstorten van industrieel
afval. Mits betaling kan men zowat al-
les aan deze firma’s kwijt. Het zijn de-
ze firma’s die zich hoegenaamd niet
storen aan de sluiting van een of ander
stort. Zij verleggen gewoon hun actie-
terrein en gaan door met hun illegale
praktij  ken.

In Antwerpen dreigde onder meer het
stort van Massenhoven het nieuw ac-
tieterrein te worden na de sluiting van
een aantal storten in de onmiddellijke
omgeving van het industriegebied.
Op enkele jaren evolueerde deze zaak
hierdoor van een onschuldige grond-
winning met opvulverplichting naar
een polyvalent maar illegaal klasse-111
stort waar zowel huishoudelijk als in-
dustrieel afval werd gedumpt en ver-
brand.

Hoewel OVAM op de hoogte was van
deze illegale praktijken liet men de
uitbater - een beschermeling van het
gemeentebestuur - gewoon zijn gang
gaan. OVAM beperkte haar tussen-
komst in deze zaak tot het verstrekken
van een negatief advies bij de aanvang
tot verlenging van de tijdelijke ver-
gunning voor dit stort. In april 1986,
na drie jaar illegale stortactiviteiten,
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verwierp het Provinciebestuur van
Antwerpen de aanvraag tot verlen-
ging. Het Gemeentebestuur kreeg bo-
vendien de opdracht om de stortacti-
viteiten stop te zetten en om vóór 30
juni 1986 een volledige sanering te
doen.

Deze beslissing van de provinciale
overheid legden het Gemeentebe-
stuur en de uitbater van het stort naast
zich neer. De illegale uitbating ging
gewoon door met de toestemming van
de gemeentelijke overheid en het me-
deweten van de diensten van OVAM.
Het saneringsplan bleef dode letter.

.
Hoewel OVAM in haar advies aan het
Provinciebestuur stelde dat er op dit
stort teveel klasse-11 afvalstoffen wer-
den gedumpt en verbrand, bleef de
uitbater zonder enige vergunning
maandenlang zijn illegale activiteiten
voortzetten.

De houding van de bevoegde over-
heid wijzigde in één klap nadat deze
wantoestanden ook werden aange-
klaagd in de pers. Het lijkt erop alsof
OVAM haar werk afstemt op hetgeen
er in de pers verschijnt. Enkele weken
na de publicatie van deze artikels be-
trapte de Dienst Bijzondere Opdrach-
ten van de Antwerpse Havenpolitie
een firma bij het storten van huishou-
delijk en industrieel afval, afkomstig
van een groot bedrijf uit het Antwerp-
se.

Onder druk van een aangekondigde
betoging en kort na de indiening van
mijn eerste interpellatieverzoek, liet
de Burgemeester de zegels leggen op
de ingang van dit stort.

Uit een controle ter plekke bleek ech-
ter dat alleen de zij-ingang van het
stort werd verzegeld terwijl de hoofd-
ingang gewoon open bleef. Het was
een mooie poging om de mensen te
paaien. Uit verklaringen van de Bur-
gemeester in de pers blij kt dat dit stort
binnenkort opnieuw zou worden geo-
pend.

Beweren dat dit stort te Massenhoven
een tweede Hooge Maey of een twee-
de Lekkerkerk wordt, is overdreven.
Toch hoop ik dat een onderzoek van
de bodem en het grondwater kan uit-
wijzen hoe het met de vervuilings-

graad gesteld is. Ik heb de problema-
tiek van dit stort trouwens aangesne-
den als verduidelijking van de laks-
heid bij de overheid in de toepassing
van de bestaande milieudecreten.

OVAM heeft in deze zaak steeds de
belangen van het Gemeentebestuur
en van de uitbater behartigd hoewel
deze dienst door een geregelde con-
trole moest nazien of zij voldeden aan
de uitbatingsvoorwaarden.

Hoe valt het anders te verklaren dat er
van de sanering en afwerking van dit
stort - nochtans het hoofdmotief
waaronder de tijdelijke vergunning in
1983 werd verleend - tot op heden
niets werd gerealiseerd ?

Bovendien kan men zich afvragen
waarop OVAM gewacht heeft toen
bleek dat het Gemeentebestuur noch
de uitbater bereid waren de beslissing
tot sluiting en sanering van dit stort
uit te voeren.

Waren er niet voldoende redenen om
proces-verbaal op te stellen en des-
noods zelf over te gaan tot de verzege-
ling van dit bedrijf ?

Waarom werd er met ingrijpen ge-
wacht totdat de zaak uitlekte in de
pers ?

Ik dacht toch niet dat het de taak van
de pers is om OVAM op zijn verplich-
tingen te wijzen.

Ten slotte bewijst deze zaak eens te
meer dat het in dit land bijzonder
slecht gesteld is met de controle op de
sluikstortingen. OVAM wist reeds
van in 1983 dat er op dit stort heel wat
afval terecht kwam dat niet thuishoor-
de op een klasse-111 stortplaats. Zo-
lang de overheid deze gespecialiseer-
de illegale storters niet kordaat aan-
‘pakt, zal Vlaanderen bezaaid blijven
met afval.

Een tweede voorbeeld betreft de uit-
batingsvergunning die door de firma
PVBA Containerdienst Van den
Bosch te Zwijndrecht op 21 april 1982
werd bekomen voor het exploiteren
van een inrichting voor het sorteren
en compacteren van afvalstoffen met
recuperatie.
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Meyntjens nende overheid daarin te kennen ?

In de uitbatingsvergunning van dit be-
drijf staat duidelijk omschreven dat
de aangevoerde afvalstoffen in een ge-
sloten ruimte dienen opgeslagen te
worden in afwachting van verdere ver-
werking. Dit recuperatiebedrijf liet
deze beperkende voorwaarde voor
wat ze was en ging, met de mondelin-
ge toestemming van OVAM, over tot
het aanleggen en uitbaten van een
open stort op haar gronden. Wat er op
dit stort allemaal wordt gedumpt en of
het alleen gaat om materialen die voor
recuperatie in aanmerking komen,
kan ik u niet vertellen.

Een feit is echter wel dat dit open stort
gelegen is temidden van een woonge-
bied waardoor het nu reeds milieuhin-
der veroorzaakt voor de omwonen-
den.

Dit voorbeeld geeft een duidelijke il-
lustratie van de dualiteit waarin
OVAM verstrikt zit.

Door deze overheidsinstelling tegelij-
kertijd te betrekken bij het verlenen
van de uitbatingsvergunning en ach-
teraf controle te laten uitvoeren, loopt
er heel wat mank. OVAM controleert
zichzelf en zou dus zichzelf op de vin-
gers moeten tikken wanneer de ver-
leende vergunning in de praktijk om
ecologische of bedrijfseconomische
redenen niet haalbaar blijkt te zijn.

In het aangehaalde voorbeeld gaf
OVAM duidelijk toe aan de bedrijfse-
conomische belangen van dit recupe-
ratiebedrijf terwijl de sociale en ecolo-
gische prioriteiten werden genegeerd.
Aangezien het bedrijf niet in staat
scheen te zijn om de aangevoerde af-
valstoffen in een gesloten ruimte op te
slaan, gaf OVAM mondeling de toe-
stemming tot de uitbating van een
open stort.

Met welk recht ? Wat is de waarde van
een uitbatingsvergunning als zelfs de
controlerende instelling zich hier niet
strikt aan houdt ?

Kan er nog sprake zijn van een ernsti-
ge controle wanneer OVAM en het
bedrijfsleven, ‘in onderling overleg,
uitbatingsvergunningen aanpassen en
wijzigen zonder de vergunningsverle-
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Een wijziging van de uitbatingsver-
gunning behoort nog altijd tot de be-
voegdheid van het Provinciebestuur,
na advies van OVAM, en niet ander-
som.

Uitgaande van beide voorbeelden -
er zijn er nog vele die ik zou kunnen
aanhalen - wil ik graag komen tot en-
kele algemene besluiten aangaande
de afvalstoffenproduktie en -verwer-
king in ons land.

Een toekomstgericht afvalstoffenbe-
leid moet, zeker in de beginfase, de
aa,ndacht spitsen op het voorkomen
van de groei in onze afvalstoffenpro-
duktie, en dit zeker wat het probleem-
afval betreft. De overheid kan heel
wat realiseren door minder soepel uit-
batingsvergunningen te verlenen of te
verlengen.

Zolang een nieuw bedrijf geen milieu-
vriendelijke oplossing heeft voor de
verwijdering van het afval, zou er geen
vergunning mogen afgeleverd wor-
den.

Zo kan ook de verlenging van een uit-
batingsvergunning geweigerd of aan
zeer strenge voorwaarden gekoppeld
worden, wanneer er geen aanvaardba-
re verwerking of recyclage van het ge-
produceerde afval bestaat.

Ik weet, mijnheer de Minister, dat het
heel wat politieke moed vraagt om mi-
lieu-eisen, met de daaraan gekoppel-
de investeringen, op te dringen aan
het bedrijfsleven. Steeds opnieuw
worden er chantagemiddelen zoals
werkgelegenheid en rentabiliteit, aan-
gewend om deze milieu-investerin-
gen af te wijzen.

Persoonlijk geloof ik niet zozeer in de-
ze economische motieven en zie ik
het knelpunt eerder op het vlakvan de
mentaliteit.

In het begin van de twintigste eeuw
werden dezelfde chantagemiddelen
gebruikt tegenover de sociale eisen
van de arbeiders. Na heel wat sociale
onrust werden er uiteindelijk een aan-
tal toegevingen gedaan en begon zich,
ook aan de kant van de werkgevers,
een mentaliteitswijziging af te teke-

nen. Vandaag zijn deze sociale voor-
zieningen voor ieder van ons een fun-
damenteel recht.

Dezelfde mentaliteitswijziging moet
nog groeien tegenover de bescher-
ming van ons milieu.

De overheid moet en kan hiertoe een
zeer belangrijke impuls geven door
consequent van het bedrijfsleven te
eisen dat het zijn bijdrage levert tot
het behoud en het herstel van het
evenwicht tusen ecologie en econo-
mie.

Bovendien zou de Minister er goed
aan doen de rol van OVAM in het ka-
der van de afvalstoffenproduktie te
herzien.

Het is onhoudbaar en onaanvaardbaar
OVAM zowel de taak van controleur
als die van exploitant toe te bedelen.
Als exploitant zal OVAM minder ge-
neigd zijn om een beleid te voeren ge-
richt op de voorkoming en recyclage
van probleemafval. Het is gewoon on-
wezenlijk van een overheidsinstelling
tegelijkertijd te vragen dat zij, als con-
troleur, de ecologische belangen be-
hartigt en, als exploitant, de commer-
ciële. Het is naïef te geloven dat rech-
ter en partij binnen eenzelfde over-
heidsinstelling kunnen verzoend wor-
den.

Wat de afvalstoffenverwerking be-
treft, zou ik in de eerste plaats willen
pleiten voor een positieve herwaarde-
ring van de uitbatingsvergunning. De
procedure tot het verlenen van zo’n
vergunning mag niet herleid worden
tot een louter administratieve aange-
legenheid. Dit werkt onregelmatighe-
den en inbreuken in de hand. Ik krijg
steeds meer de indruk dat de uitba-
tingsvergunning door het bedrijfsle-
ven wordt beschouwd als een vrijge-
leide om de produk.tie te kunnen op-
starten dan dat het een leidraad is
voor de uitbating van hun bedrijf.

Wij weten ook dat wanneer dergelijke
bedrijven in overtreding zijn, het zeer
moeilijk is deze te stoppen. Ik verwijs
naar het dossier RECYMA dat de Mi-
nister ongetwijfeld kent. Dit dossier is
zeker al drie centimeter dik maar de
toestand is nog altijd ongewijzigd.

.
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En hiermee raken wij het probleem
van de controle op de uitbatingsver-
gunningen aan.

Ik weet dat OVAM kampt met,perso-
neelsgebrek evenals ALOL trouwens,
en ik vermoed dan ook dat uw ant-
woord op mijn interpellatie zal steu-
nen op dit argument. Het personeels-
gebrek bij OVAM is inderdaad een
probleem. Toch kan men niet om de
haverklap met dit argument tevoor-
schijn komen. Zolang er voor dit eu-
vel geen oplossing komt, zal elk mi-
lieu- en afvalstoffenbeleid verzanden.
Het volstat immers niet om bestaande
milieuproblemen, via een reeks van
milieudecreten en vergunningsstel-
sels, in goede banen te leiden. Zolang
effectieve controle op deze wetgeving
ontbreekt, blijft de deur voor misbrui-
ken wagenwijd open.

De milieuschade die hierdoor wordt
veroorzaakt, is gewoonlijk onherstel-
baar en moet bovendien gedragen
worden door de gemeenschap. Ik ga
ervan uit dat de sanering van ons ver-
loederd milieu de gemeenschap heel
wat meer geld kost dan de mogelijke
uitbreiding van het personeel.

In de sterk geïndustrialiseerde maat-
schappij, waarin wij vandaag leven,
moeten wij kunnen beschikken over
een uitgebreid kader van milieu-amb-
tenaren om zodoende de verdere ver-
loedering van’ons milieu, via preven-
tie en controle, tegen te gaan.

Met een uitgebreider personeelska-
der zal OVAM, in samenwerking met
andere bevoegde diensten, trouwens
in staat gesteld worden een betere en
meer efficiënte controle uit te voeren
op sluikstorters. Ik zou er daarom op
willen aandringen dat dit probleem
kordaat wordt aangepakt door een
verscherpte controle en door een zeer
zware bestraffing.

Ik zou mijn interpretatie ten slotte
willen beëindigen met enkele beden-
kingen rond de inplanting van INDA-
VER op de Hooge Maey te Antwer-
pen.

Dat een dergelijke afvalverwerkings-
fabriek voor Vlaanderen een nood-

zaak is, zal niemand nog betwijfelen.

Aangezien het zwaartepunt van de af-
valstoffenproduktie zich situeert in de
Provincie Antwerpen en meer be-
paald in en rond de haven, stond het
vooraf vast dat INDAVER zou inge-
plant worden in de Antwerpse regio.

Waarom de keuze juist viel op de ter-
reinen ,,Noordland” aan de Hooge
Maey blijft voor ons echter een vraag-
teken.

In de voorbereidende studie en in de
kosten-batenanalyse voor dit project,
werd de energierecuperatie als een
zeer belangrijke factor beschouwd
voor het kiezen van een definitieve
vestigingsplaats. Door de stoomafna-
me zouden de uitbatingskosten van
INDAVER kunnen beperkt worden
zodat dit project ook commercieel een
haalbare kaart werd.

Bij de keuze voor de Hooge Maey
werd met de mogelijkheden voor
energierecuperatie blijkbaar geen re-
kening gehouden. Geen enkel bedrijf
in de omgeving van de Hooge Maey, is
geïnteresseerd in deze stoomafname
en bovendien werd de mogelijkheid
om deze energie aan te wenden voor
de verwarming van openbare gebou-
wen en woningen in de gemeente Sta-
broek niet verder onderzocht.

Ik zou u daarom willen vragen, mijn-
heer de Minister, op welke manier de
overheid gebruik zal maken van de
vrijgekomen energie. Ik kan toch
moeilijk aannemen dat men deze mo-
gelijkheid tot energierecuperatie ver-
der onbenut zou laten. Dit zou trou-
wens de commerciële haalbaarheid
van INDAVER in het gedrang kun-
nen brengen.

Voorts beloofde u een milieu-effec-
tenrapport te laten opstellen aangaan-
de deze inplanting alvorens een de&
nitieve beslissing te nemen. Wij stel-
len vast dat de omliggende gemeen-
ten, in het kader van dit milieu-effec-
tenrapport, niet geraadpleegd wor-
den. De overheid zou er nochtans
goed aan doen de Besturen van deze
Gemeenten uitgebreid te informeren
over dit project en om hun advies te
vragen over de inplanting van dit af-
valverwerkingsbedrijf.

De vestiging van een dergelijk project
kan immers alleen gerealiseerd wor-
den via goede informatie en totale
openheid naar de bevolking toe.

Waarom blijft de overheid zich bij
voorbeeld verzetten tegen het aan-
stellen van een externe deskundige
door het Gemeentebestuur van Sta-
broek ? Dit lijkt mij nochtans een
ideale manier om de openheid naar de
bevolking toe in de praktijk te realise-
ren.

Ten slotte wil ik u ook, in het kader
van dit project, wijzen op de dualiteit
waarin OVAM verstrikt zit. Ook hier
zal OVAM optreden als controleur en
exploitant. Dit lijkt ons onaanvaard-
baar om een veilige en succesvolle ex-
ploitatie van INDAVER te verzeke-
ren in de toekomst.

Ik hoop, mijnheer de Minister, dat de
inplanting van INDAVER, de in-
spraakprocedure errond en de exploi-
tatie van dit afvalverwerkingsbedrijf
grondig zal onderzocht worden.

Mag ik ten slotte van de Gemeen-
schapsminister voor Leefmilieu een
antwoord op volgende vragen verne-
men ?

1. Is het deontologisch te verantwoor-
den dat de ambtenaren van OVAM als
uitvoerders van een beleid, ook zelf
hierop de controle waarnemen ?

2. Welke maatregelen zal de Gemeen-
schapsminister voor Leefmilieu ne-
men om de controle op het sluikstor-
ten van industriële afvalstoffen te ver-
beteren ? Beschikt OVAM over vol-
doende personeelsleden om deze taak
naar behoren uit te voeren ?

3. Kan de Minister de milieu-inspec-
tie en controle-acties, die zullen uitge-
voerd worden in de bedrijven van de
industriezones van Antwerpen, Vil-
voorde en Gent, uitbreiden tot de
stortplaatsen die in deze regio’s gele-
gen zijn ?

4. Wordt er een nieuwe kosten-baten-
analyse voor INDAVER in het voor-
uitzicht gesteld, nu blijkt dat de be-
drijven niet geïnteresseerd zijn in de
afname van de stoomproduktie ?
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Wanneer zullen de resultaten van het
milieu-effectenrapport aangaande de
inplanting van INDAVER beschik-
baar zijn ? (Applaus bij het Vlaams
Blok)

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, ik zal vooral op de punctuele vra-
gen van collega Meyntjens een ant-
woord verstrekken.

Vooraf wil ik toch stellen dat de om-
vang van de industriële afval in het
Vlaamse Gewest wel iets groter is dan
uit de toelichtende nota van de inter-
pellant blij kt. Inderdaad, collega
Meyntjens, het gaat hier om een volu-
me van 6 tot 7 miljoen ton industrieaf-
val per jaar, waarvan 300.000 ton pro-
bleemafval is, zowel toxische als ge-
vaarlijke afval. In uw nota citeerde u
dat het globaal slechts om 300.000 ton
zou gaan.

De NV Indaver werd opgericht met
een notariële akte van 24 oktober
1985. Het betreft hier een gemengde
vennootschap waarin de overheid een
kleine meerderheidsparticipatie
heeft, samen met een twintigtal be-
langrij  ke scheikundige bedrijven die
in het Vlaamse Gewest een bedrijf ex-
ploiteren.

Namens de overheid wordt daarin
niet alleen de OVAM als participant
betrokken, maar ook de GIMV en het
Studiecentrum voor Kernenergie te
Mol.

Met betrekking tot de vestigingsplaats
op het terrein Nieuwland - dat is een
ietwat eufemistische uitdrukking voor
een gedeelte van het gebied ,de Hoo-
ge Maey” waar niet gestort werd - kan
ik u de verzekering geven dat de nor-
male reglementaire procedures zullen
worden gevolgd voor het afleveren
van de nodige vergunningen. Dit im-
pliceert dat er onder meer een open-
baar onderzoek zal moeten gebeuren.
Over de studie ter zake zal ik straks
verder uitweiden.

Collega Meyntj ens heeft zijn zorg uit-

gedrukt omtrent een deontologisch
aspect, met name dat de Openbare
Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij in
dit dossier van INDAVER zowel rech-
ter als partij zou zijn. Mag ik er op wij-
zen dat de aanwezigheid, meer zelfs,
het initiatief van OVAM tot gevolg
heeft gehad dat de NV INDAVER
werd opgericht. Zonder de OVAM -
en dus zonder de Vlaamse Executieve
-, zou deze NV niet hebben bestaan.
Er is een zeer sterke stimulans en een
initiatiefnemende rol van OVAM no-
dig geweest.

De OVAM heeft daarin een minder-
heidsparticipatie, samen met andere
participanten uit de overheid en de
prive-sector.

Bovendien is het zo dat artikel 13 van
het decreet van 2 juli 1981 inzake het
afvalstoffenbeheer de juridische
grondslag is waaruit een deontolo-
gisch probleem zou kunnen ontstaan.
Inderdaad, in artikel 13 van het de-
creet wordt in paragraaf 1,s” een op-
somming gegeven van de taken van de
OVAM, met name het toezicht en de
controle bepaald krachtens dit de-
creet. In artikel 13 paragraaf 1,9’ van
het decreet wordt ook als taak voor de
OVAM, het ontwerpen, het bouwen
en het exploiteren van verwijderings-
installaties bepaald, zoals bedoeld in
artikel 2 1.

In het project INDAVER is dit duide-
lijk veel minder verstrekkend dan de
juridische grondslag van het decreet
toelaat. Ik erken dat, als morgen de
OVAM zelf als parastatale instelling
aan exploitatie zou gaan doen van een
verwijderingsinstallatie van om het
even welke aard inzake afval, dat er
dan een deontologisch probleem zou
kunnen zijn, niettegenstaande dat
men dan altijd zal moeten verwijzen
naar de decretale regels ter zake.

In de praktijk is het deontologisch
probleem voor INDAVER quasi on-
bestaande omdat het de vertegen-
woordigers van de OVAM zijn die in
de organen van het bestuur van de
vennootschap zetelen en omdat deze
geen enkele relatie hebben met het
toezicht dat binnen de OVAM door
een afzonderlijke directie wordt waar-
genomen.

In verband met het toezicht en de con-
trole zegt de heer Meyntjens dat de
OVAM niet uitgerust is. Hij beschul-
digt de OVAM ook van laksheid. Ik
neem duidelijk afstand van die be-
schuldigingen. Ik aanvaard deze niet.

In tegenstelling ermede kan ik zeggen
dat het werk dat de toezichthoudende
diensten van de OVAM de jongste
vier jaar hebben gedaan, grote waar-
dering verdient. De jongste drie jaar
worden gemiddeld per jaar meer dan
2.000 controlebezoeken ter plaatse
door OVAM-controleurs gedaan. Dit
geeft aanleiding tot een groot aantal
saneringen van foute exploitaties. Bo-
vendien worden er gemiddeld per jaar
een 50-tal pro-justitia’s opgesteld die
aan de gerechtelijke autoriteiten wor-
den overgemaakt. U mag dus niet be-
weren, mijnheer Meyntjens, dat ,er
geen toezicht zou zijn. De vraag of dit
toezicht voldoende is kan altijd wor-
den gesteld. Ook wanneer we morgen
de equipe van de controleurs zouden
verdubbelen zou men nog van oor-
deel kunnen zijn dat er te weinig con-
trole is.

Ik kan u de verzekering geven dat de
industriële afvalverwerkingsinstalla-
ties en stortplaatsen regelmatig een
routine controlebezoek van de contro-
lediensten van de OVAM ontvangen.
Ik roep niet het eerder beperkt perso-
neelsbestand van de OVAM als argu-
ment in. Dat is een aspect dat in vele
milieudiensten het geval is. Daarme-
de zullen wij nog wel enkele jaren
moeten leren leven. Men mag overi-
gens niet alle heil alleen verwachten
van de controlediensten van de
OVAM zelf inzake de toepassing van
de regels. Ik vind dat ook de gemeen-
tebesturen minstens een belangrijke
signaalfunctie hebben, zoniet een
repressieve functie in hoofde van de
Burgemeester die krachtens de regels
en uitvoeringsbesluiten van het de-
creet inzake afvalstoffenbeheer ook
verantwoordelijkheid heeft. Ingevol-
ge de sensibilisering van de bevolking
gedurende de jongste jaren in ver-
band met de afvalstoffenverwijdering
is er bovendien in de maatschappij
iets gegroeid als een sociale controle,
die niet te onderschatten is.

Regelmatig worden aan onze diensten
en aan die van de OVAM door burgers

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 14
22 januari 1987 Industriële afvalstoffenverwerking Provincie Antwerpen 473



ex- 

Waterzuiveringsmaatschap- 

INDAVER 
kosten-batena- 

nalyse 

(VU), 
toepassingslaksheid 	milieu- 

contro- 

milieu-effecten- 

   

sluik- 

ge- 	 INDAVER 	 uitba- 
be- 

uitbatings- 

IN- 

indus- 

milieu-scan- 

mi- 

INDAVER 

Lenssens

Een effectief milieubeleid wordt, vol-
gens de heer 0. Meyntjens (VU), door
de toepassings[aksheid  van de milieu-
decreten en door manklopende contro-
lemechanismen sterk bemoeilijkt

of milieuverenigingen bepaalde sluik-
storten of andere duistere praktijken
gesignaleerd. OVAM gaat de ge-
grondheid van deze meldingen on-
middellijk na. Voor de hier concreet
geciteerde gevallen van Zwijndrecht
en Massenhoven zal ik de opdracht
geven onmiddellijk een onderzoek in
te stellen. U zult wel begrijpen, mijn-
heer Meyntjens, dat ik omwille van de
techniciteit van deze vragen niet on-
middellijk een antwoord kan geven.

Mijnheer Meyntjens, u hebt ook ge-
vraagd of de milieu-inspectie en de
controleacties die uitgevoerd zullen
worden in de bedrijven van de indus-
triezones van Antwerpen, Vilvoorde
en Gent, uitgebreid zullen worden tot
de storten van deze regio’s. Terloops
kan ik u zeggen dat deze milieu-scan-
ning uitgebreid zal worden tot Geel
en Tessenderlo waar ook een sterke
concentratie van scheikundige onder-
nemingen is. In de filosofie van de mi-
lieu-scanning horen de stortplaatsen
niet thuis. De scanning is een geza-
menlijke inspectie van de Adminis-
tratie van Leefmilieu, bevoegd voor
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het toezicht op de naleving van de ex-
ploitatievergunning, van de OVAM
en van de Waterzuiveringsmaatschap-
pijen. Al deze diensten zullen in het
eerste kwartaal van dit jaar alle be-
trokken bedrijven onderzoeken en
controleren op de naleving van de di-
verse milieuwetten. Dit onderzoek is
volop aan de gang en per dag worden
er in het Antwerpse gemiddeld twee
ondernemingen onderzocht. In de
loop van de maand maart verwacht ik
een eerste evaluatie van deze dien-
sten. Ik ben van oordeel dat het niet
opportuun is deze scanning tot de
stortplaatsen uit te breiden omdat de
inspectie van de OVAM zowel kwali-
tatief als kwantitatief voldoende is uit-
gebouwd om zelf de noodzakelijke
controles te doen.

In verband met INDAVER hebt u ge-
vraagd of een nieuwe kosten-batena-
nalyse in het vooruitzicht wordt ge-
steld. Gisteren werd mij een kopie
van wat ik een soort milieu-effecten-
rapport zou kunnen noemen, over-
handigd. Dit rapport is het resultaat
van een samenwerking tussen de
diensten van de VUB, het Studiecen-
trum voor Kernenergie te Mol en een
privé-studiebureau Belconsulting.
Deze studie had tot doel het effect op
het milieu na te gaan van de exploita-
tie van de vestiging INDAVER in het
Antwerpse havengebied. Ook met be-
drijfs-economische aspecten wordt in
de studie rekening gehouden.

Mijnheer Meyntjens, u hebt ook ge-
vraagd of de energie voortgebracht
door het verbranden van afval bij IN-
DAVER gerecupereerd zal worden.
Totnogtoe werd er nog geen afnemer
gevonden. De te construeren oven en
installatie zullen pas over twee jaar
klaar zijn. Terloops kan ik u wel zeg-
gen dat zich interessante alternatie-
ven voor het recupereren van energie
voordoen binnen de vennootschap
INDAVER zelf.

Men signaleert mij dat deze energie
zou kunnen worden aangewend voor
onder meer het opwarmen van tanks,
emulsiebrekingen, andere technische
procédés.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s, ik
meen dat ik hiermede op de voor-
naamste preciese vragen van de heer

Meyntjens heb geantwoord. Ik kan
hem de vezekering geven dat de zorg
die hij in zijn interpellatie heeft uitge-
drukt ook deze is van de Vlaamse Exe-
cutieve. In de nabije toekomst zullen
wij verder met kracht en kordaatheid
de naleving van de decretale beslissin-
gen nastreven.

De Voorzitter : De heer Meyntjens
heeft het woord.

De heer 0. Meyntjens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, in de eerste plaats
wil ik de Minister danken voor het
verstrekte antwoord.

Wanneer ik mij in het preciese aantal
tonnen heb vergist, en wanneer bo-
vendien het aantal het dubbele be-
draagt van het aantal dat ik voorop-
stel, is de toestand zeker nog meer
zorgwekkend dan ik heb vooropge-
steld.

Mijnheer de Minister, ik vind het een
goede zaak dat u uw personeel, en ze-
ker het personeel van OVAM, verde-
digt. Wanneer ik zeg dat deze menen
een zekere laksheid ten toon spreiden,
meen ik oprecht dat hiertoe een reden
bestaat. Inderdaad, wanneer men
vaststelt dat bij voorbeeld bij de uitba-
ting van het stort Vandenbosch de
diensten van OVAM mondeling toe-
lating hebben gegeven om dit open
stort gedurende een jaar toe te laten,
dit wanneer duidelijk in de uitbatings-
vergunning staat vermeld dat het in
een gesloten ruimte moet zijn...

Minister J. Lenssens : Mijnheer
Meyntjens, zonder in te gaan op uw
preciese vraag, want het antwoord
hierop ken ik niet uit het hoofd, maar
in heel wat uitbatingsvergunningen
inzake afvalstoffenverwijdering afge-
leverd door de Bestendige Deputatie
is een clausule opgenomen dat bin-
nen bepaalde perken, toezichthou-
dende ambtenaren van de OVAM, tij-
delijk of definitief afwijkingen kun-
nen toestaan. Dit is echter steeds be-
perkt. Indien zulks echter in de ver-
gunning is voorzien, kan het volstrekt
normaal zijn dat de toezichthoudende
ambtenaar een dergelijke afwijking
toestaat. Zoals gezegd, spreek ik mij
nu niet over dit concreet geval uit.
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De heer 0. Meyntjens : Wat ons be-
treft, lijkt dit wel een beetje onmoge-
lijk : enerzijds, in een vergunning in-
schrijven dat de afval in een gesloten
ruimte moet worden gestockeerd en,
anderzijds, op een open stort, daar
waar in dezelfde Gemeente een ver-
brandingsoven voorhanden is die wel
in een gesloten ruimte moet stocke-
ren, en voor een privé-onderneming
stockeren in open lucht mogelijk zou
zijn. Ik hoop inderdaad dat in deze
zaak een onderzoek zal plaatsvinden.

Wat betreft de zaak Massenhoven, is
het voor ons onbegrijpelijk dat gedu-
rende maanden zonder vergunning
kan worden gestort, tot uiteindelijk
overtredingen worden vastgesteld.
Ook dat lijkt ons een onmogelijke
zaak

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Interpellatie van de heer L. Hancke  tot
mevrouw R. Steyaert, Gemeenschaps-
minister van Gezin en Welzijnszorg,
over de aankoop en aanleg van woonwa-
genterreinen

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer Hancké tot me-
vrouw Steyaert, Gemeenschapsminis-
ter van Gezin en Welzijnszorg, over
de aankoop en aanleg van woonwa-
genterreinen.

De heer Hancké heeft het woord.

De heer L. Hancke  (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mevrouw de
.Minister,  geachte collega’s, ik heb dit
interpellatieverzoek ingediend om
twee redenen.

De directe aanleiding is de ontoerei-
kendheid van de in de begroting 1986
voorziene vastleggingskredieten om
alle aanvragen tot subsidiëring te
beantwoorden.

Bovendien is het ogenblik gepast om
het hele woonwagenbeleid eens on-
der ogen te nemen en een eerste eva-
luatie van de resultaten van de Execu-
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tieve te maken.

Ik wil graag erkennen dat de Gemeen-
schapsminister voor Welzijnsbeleid
verdienstelijk werk heeft verricht. Zij
heeft in 1983 de wettelijke instrumen-
ten tot stand gebracht, waarmee voor
het eerst een subsidiebeleid vanuit de
Vlaamse Gemeenschap kon worden
gevoerd met het oog op de aanleg en
de uitrusting van door ondergeschikte
openbare besturen beheerde woon-
wagenterreinen. Dat gebeurde door
het besluit van de Executieve van 29
juni 1983 en het ministerieel besluit
van 12 december 1983, die het ko-
ninklij k besluit nummer 5 van 18 april
1967 vervingen. Ik heb daar woorden
van lof voor over.

Ik herinner me uit mijn periode van
schepenschap dat, als toelating werd
verleend aan een gezelschap van
woonwagenbewoners en zigeuners
om gebruik te maken van een ge-
meentegrond, tegelijkertijd bepaald
werd dat het gebruik slechts tijdelijk
was - bij voorbeeld hooguit twee we-
ken - dat het om afgelegen gronden
ging, nogal wat verwijderd van direct
nabijgelegen woonkernen en dat voor
de toelatingsperiode bovendien het
Gemeentebestuur wat maatregelen
moest treffen, onder meer met het oog
op de waterbevoorrading en de bewa-
king. Dat sloot echter nooit uit dat
toch nog geregeld klachten van om-
wonenden binnenliepen over lawaai,
ongewenste contacten enzovoort.

Ik heb me steeds op het standpunt ge-
plaatst dat het gemeentebestuur zo
veel als mogelijk moest tegemoet ko-
men aan de verzoeken van de woon-
wagenbewoners en zigeuners om zich
tijdelijk in de gemeente te kunnen
vestigen, omdat zulks me leek en lij kt
te vallen onder het respect voor een
eigen levenswijze van deze groep en
een doorverwijzing naar andere ge-
meenten een laffe oplossing was. Ik
verberg ook niet dat ik daarbij nooit
uit het oog verloren heb hoe de zigeu-
ners tijdens de Tweede Wereldoorlog
werden behandeld. Dat aan die toe-
stand via de wettelijke instrumenten
van de Executieve nu een einde wordt
gesteld, is een uitstekende zaak en
nogmaals, verdient alle lof.

Voor de begroting 1986 was er in titel

Industriële afvalstoffenverwerking Provincie
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II der kapitaalsuitgaven in totaal 20
miljoen frank voorzien, waarvan 5
miljoen frank ordonnancerings- en 15
miljoen frank vastleggingskredieten.

De ordonnanceringskredieten waren
echter bestemd voor de subsidiëring
van het terrein in Grobbendonk.

Ik had bij de bespreking van de begro-
ting in de Commissie van Welzijn al
gepleit voor optrekking van het kre-
diet. U heeft me toen geantwoord dat
de ingeschreven kredieten voldoende
waren. Ik heb dezelfde opmerking in
openbare zitting gemaakt. Ik zei toen
letterlijk : ,,U weet wat ik u in de Com-
missie heb gezegd in verband met de
woonwagenterreinen. U heeft me
geantwoord dat alle ingediende be-
grotingsposten zijn opgenomen. Ik
heb dat niet kunnen controleren,
maar ik neem aan dat dit zo gebeurd
is... Ik vraag u echter ook wanneer dit
jaar nog aanvragen zouden binnenko-
men, u bereid zou zijn die nog dit jaar
van toelagen te voorzien”. U heeft
daarop wat vrijblijvend geantwoord :
,,Ik noteer dat u mijn aandacht vraagt
voor nieuwe aanvragen van woonwa-
genterreinen. Ik heb ook interesse
voor deze groep van mensen, die be-
langstelling verdienen”.

Uw stellige verklaring dat de inge-
schreven vastleggingskredieten af-
doende waren, is echter door de feiten
tegengesproken. Er bleken voor 1986
niet genoeg kredieten voorhanden te
zij n.

Ik ben op het spoor van die toestand
gekomen in november 1986 in de Ge-
meenteraad van de Stad Antwerpen,
waarvan de twee ontwerpen voor Wil-
rijk en Deurne in uw programma wa-
ren opgenomen. Op 18 maart 1986
keurde de Antwerpse Gemeenteraad
de twee bestekken goed voor respec-
tievelijk 6,6 en 1,s miljoen frank goed
voor de aanleg van verlichting, sani-
tair en watervoorziening op de twee
terreinen. De dossiers werden op 21
maart doorgezonden naar de Gouver-
neur, die ze op 18 april overmaakte
aan uw Departement.

Het vertoog aan de Gemeenteraad
vervolgde dan : ,,Tot op heden bleef
dit zonder gevolg”. Omdat in oktober
de Stad op eigen initiatief al overging
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tot de drinkwatervoorziening, konden
de andere infrastructuurwerken niet
langer worden uitgesteld, zodat het
niet verantwoord was nog langer op
het verwerven van subsidies te wach-
ten. De aanbesteding heeft inmiddels
plaats gehad in december en tegen ap-
ril-mei zullen de werken zijn uitge-
voerd, op dat ogenblik zonder subsi-
dies, geraamd op bijna 5 miljoen
frank, hetzij een derde van het totaal
van uw vastleggingskredieten. Ik ves-
tig wel uw aandacht erop dat uw De-
partement op 18 april in het bezit was
van het volledige dossier en dat we de-
ze aangelegenheid in de Vlaamse
Raad besproken hebben op 19 juni,
hetzij twee maanden later. Ik moet
dus wel aannemen dat het Antwerpse
dossier op dat ogenblik in uw bereke-
ningen was opgenomen, maar toen
had een eenvoudige optelling ons al-
leen al kunnen leren dat het krediet
onvoldoende was. Er was nochtans
enige ruimte voor verhoging, vermits
de investeringskredieten verleden
jaar globaal een verhoging kenden
met 603 miljoen frank.

Als ik de inventaris maak van de in
1986 ingediende dossiers dan stel ik
vast dat buiten de twee Antwerpse
dossiers, er zes andere dossiers op be-
handeling wachten : twee voor Has-
selt, twee voor Maasmechelen en
twee voor Maaseik. De globale aan-
koop- en inrichtingskost voor de inge-
diende dossiers beloopt 48,l miljoen
frank, waarvan 60 procent zou worden
gesubsidieerd, hetzij 28,9 miljoen
frank, terwijl u slechts vijftien miljoen
frank ter beschikking had. Niet be-
handeld werden in 1986 derhalve de
twee dossiers van Antwerpen, de in-
richtingsdossiers van Hasselt en
Maasmechelen, - samen goed voor
13 miljoen frank subsidies. U heeft
zich dus in uw optimisme vergist. De
dossiers waren tijdig ingediend en
hadden kunnen afgewerkt worden.
Uw Administratie heeft kennelijk,
laattijdig vaststellend dat er onvol-
doende kredieten waren, sommige
ondergeschikte besturen wat aan het
lijntje gehouden door na verloop van
maanden mee te delen dat nog een
brief ingewacht werd enzovoort, al-
leen om wat tijd te winnen.
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Er moet dus voor 1987 al voor 13 mil-
joen frank subsidies uitgekeerd wor-
den. Met de dossiers, die dit jaar inge-
diend worden, betekent zulks dat u
minstens een 20-tal miljoen frank
moet inschrijven, omdat u zich dient
te verwachten aan dossiers voor Wet-
teren, Rotselaar en St.-Katelijne-Wa-
ver, die samen een investering verte-
genwoordigen van 7,5 miljoen frank,
waarvan 4,5 miljoen frank subsidie.

Ik heb dus ter afronding van dit eerste
deel van mijn interpellatie volgende
vragen.

1. Worden de uitgaven van de Steden
Antwerpen, Hasselt en Maasmeche-
len nog gesubsidieerd in 1987 ? Ik
neem aan van wel. Ik zou niet begrij-
pen dat die inspanning die de Stad
Antwerpen zich heeft getroost, terwijl
een reusachtig saneringsplan moet
worden doorgevoerd, om werk te ma-
ken van haar voornemens, bestraft
zou worden. Dezelfde opmerking
geldt voor de Steden Hasselt en Maas-
mechelen.

2. Mijn berekeningen wijzen ook uit
dat voor 1987, 20 miljoen frank kre-
dieten nodig zijn. Daar we via de pers-
conferentie van de Executieve vemo-
men heben dat de investeringsuit-
gaven op titel II dit jaar opnieuw stij-
gen en wel met anderhalf miljard
frank, neem ik aan dat ruimte voor-
handen is voor een overigens lichte
aanpassing der kredieten. Als dat zo
is, besparen we ons binnen twee we-
ken een nieuw debat.

In een tweede deel zou ik kort willen
ingaan op het gevoerde woonwagen-
beleid. In Vlaanderen zijn zowat
10.000 nomaden, hetzij naar raming
zowat 3.000 gezinnen. Het aantal
overheidsstandplaatsen bedraagt nu
alles inbegrepen zowat 350 a 400 het-
zij een goede tien a twaalf procent.
Voor de rest doen de woonwagenbe-
woners beroep op privéstandplaatsen.
Ik ben niet van mening dat de onder-
geschikte besturen moeten instaan
voor het totaal of zelfs maar de helft
van de standplaatsen, maar de uit-
bouw van een degelijk net is toch
noodzakelijk, ten eerste omdat de
openbare standplaatsen op zichzelf al
een uiting zijn van de erkenning van
deze groep en van zijn levenswijze ;

Aankoop en aanleg woonwagenterreinen

ten tweede omdat de wijze van uitrus-
ting en beheer evenals de hoogte van
de gevraagde vergoeding richtingge-
vend zijn voor de privé-standplaatsen.
Daarom is, ten derde, een goede geo-
grafische spreiding van de openbare
standplaatsen eveneens gewenst. Er
zal dus mijns inziens in de toekomst
nog regelmatig moeten gewerkt wor-
den aan de ontwikkeling van de open-
bare standplaatsen. Dat houdt in dat
de ondergeschikte besturen moeten
aangezet worden op dat vlak initiatie-
ven te nemen. Ik heb begrepen dat we
op dit vlak het met elkaar eens zijn.

Uw reglementering beoogt inderdaad
de gemeenten aan te sporen stappen
te zetten door de financiële last te ver-
lichten.

Ik wil graag enkele opmerkingen ter
zake formuleren.

1. Ondergeschikte besturen zullen
dergelijke stap gemakkelijker overwe-
gen in het begin of het midden van
een bestuursperiode, eerder dan ‘in
een naderende verkiezingsperiode. Ik
denk dat het aanmoedigingsbeleid
daarmee rekening moet houden. Er
moet daarom gedacht worden aan
sensibiliseringscampagnes ten aan-
zien van de ondergeschikte besturen,
want er zullen hoe dan ook nog tien-
tallen woonwagenterreinen moeten
worden gerealiseerd.

2. De financiële last van 60 procent
van de investeringen voor de onderge-
schikte besturen blijft, ondanks de
subsidiëring van 60 procent van de in-
vesteringen, zwaar. Ze dragen 40 pro-
cent van de investeringskosten, maar
staan verder in voor behoorlijk zware
beheerskosten : toezicht door een
wijkagent, die twee dagen per week
voor een terrein van meer dan vijftien
gezinnen beschikbaar moet zijn ; toe-
zicht van de administratieve diensten
die een coördinatie moeten waarbor-
gen tussen de woonwagencommissie,
de diensten bevolking, technische
dienst enzovoort ; de inning van de
huurgelden. Verder staan de onderge-
schikte besturen ook in voor de huis-
vuilop haling, voor technisch onder-
houd en herstellingen en via het
OCMW voor begeleiding door een
maatschappelijk assistent en even-
tueel het verlenen van steun van be-
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staansminimum. Kortom : een onder-
geschikt bestuur, dat de aanleg en in-
richting van een terrein overweegt,
staat voor een zware lopende reke-
ning, die niet altijd populair is. De
vraag moet dan ook worden gesteld of
de subsidiëring voor investeringskos-
ten niet kan opgetrokken worden. Als
65 procent subsidie wordt verleend
voor de aanleg van een parking, zou
het wenselijk zijn, zeker voor kleine
gemeenten, de subsidie van 60 naar
100 procent op te trekken. Ik pleit
daarvoor en vraag u dit te willen on-
derzoeken.

Mevrouw de Minister, ik verwijs bij-
voorbeeld naar de situatie van Sint-
Katelijne-Waver, gemeente die een
behoorlijke inspanning zal doen in
1987, hoofdzakelijk ten behoeve van
een aantal niet-residentiële woonwa-
genbewoners uit de gemeente waar-
voor het volgens mij wenselijk is dat
de centrale overheid een grotere in-
spanning zou leveren.

3. Is het niet mogelijk de procedure,
die toch erg zwaar blijft, te vereenvou-
digen. U heeft een nota bezorgd over
de procedure, die in vijf etappes moet
doorlopen worden : de nota is vijf pa-
gina’s lang. Ik heb daaruit de indruk
overgehouden dat het aanzienlijk
eenvoudiger kan. Is het niet mogelijk
te garanderen dat tussen de beslissing
in de Gemeenteraad en de subsidië-
ring hooguit één jaar verloopt ?

4. Er moet naast de residentiële terrei-
nen ook gezorgd worden voor meer
doortrekkersterreinen, die nu in totaal
slechts 66 standplaatsen in Vlaande-
ren omvatten. De ontwikkeling van
deze vorm terreinen zal het rondtrek-
ken als een recht doen wedervaren en
het eindeloos verdrijven van de ene
naar de andere gemeente stopzetten.
Bovendien zal aandacht moeten gaan
naar de regularisering van de ontelba-
re kleine privé-woonwagenterreinen ;
daarvoor zal een aangepaste regle-
mentering het licht moeten zien.

- De heer H. Suykerbuyk, Ondervoor-
zitter, treedt als Voorzitter op.

5. In het kader van een integratiebe-
leid zal enige aandacht moeten gaan
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naar het politioneel optreden, dat
moet uitgaan van de visie dat woon-
wagenbewoners en zigeuners als an-
dere burgers moeten worden behan-
deld. De integratie houdt ook in dat
het woonwagenwerk, dat het onthaal
van de nomaden op zich neemt en
zich beweegt op zo uiteenlopende ge-
bieden als sociale administratie, on-
derwijs, beroepsopleiding, sociale en
juridische opvang en begeleiding en-
zovoort gevaloriseerd wordt. Ik durf
daarom pleiten opdat én de subsidië-
ring van dit werk zou worden opge-
trokken én een omkaderingsregle-
mentering wordt opgemaakt om niet
alleen de globale werking, maar ook
deelprojecten inzake onderwijs, op-
leiding, beroepsvorming enzovoort te
begeleiden en te subsidiëren.

Als conclusie kan worden gezegd dat
het in feite gaat om het verbeteren van
de marginale positie van de woonwa-
genbewoner. Ik denk dat u en ik over
de doelstelling niet van mening ver-
schillen. Ik weet ook dat de middelen
beperkt zijn en dat u keuzen moet ma-
ken. Maar anderzijds gaat het om een
werkveld, waar de subsidies relatief
kleine bedragen vergen en waar der-
halve met een geringe inspanning nog
aanzienlijk meer kan gebeuren. U zult
me antwoorden dat het initiatief niet
van de centrale overheid moet uit-
gaan, maar van de ondergeschikte be-
sturen. Dat is juist, maar even onbe-
twistbaar is dat een soepeler regule-
ring inzake investeringssubsidies, in-
zake procedure, inzake aanmoediging
van begeleidingsstructuren een sterke
prikkel zal vormen om nieuwe initia-
tieven uit te lokken. Als ik het beleid
evalueer, dan concludeer ik dat het
beleid ter zake niet drastisch moet
veranderd worden, maar wel bedacht
moet zijn om grotere stimuli in te
bouwen. Ik zou het op prijs stellen als
u deze suggesties ter harte zou nemen
en alleszins zoudt zorgen dat initiatie-
ven snel en doelmatig zouden worden
gerealiseerd.

De Voorzitter : Minister Steyaert heeft
het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, vooreerst wens ik de heer Hanc-
ké te danken voor de waardering die
hij heeft uitgesproken voor de be-

Aankoop en aanleg woonwagenterreinen

leidskeuze die, enkele jaren geleden
reeds, werd gemaakt inzake het verbe-
teren van de verblijfsmogelijkheden
voor woonwagenbewoners en de ern-
stige pogingen die werden gedaan om
ze uit de marginaliteit te helpen.

In tegenstelling tot wat de heer Hanc-
ké heeft gesteld, moet ik erop wijzen
dat in de begroting 1986 van de
Vlaamse Gemeenschap wel degelijk
voldoende kredieten waren uitgetrok-
ken voor de aankoop en de aanleg van
woonwagenterreinen. De gegevens
die ik zal verstrekken stroken eigen-
lijk niet met de informatie van de heer
Hancké. Het spreekt vanzelf dat ik,
met de gegevens die hij heeft naar vo-
ren gebracht, rekening zal houden en
zal nagaan hoe het komt dat er zo’n
verschil is tussen de wederzijdse gege-
vens. U zal echter begrijpen, mijnheer
Hancké, dat ik mij nu houd aan de ge-
gevens die mij door mijn Administra-
tie werden verstrekt en aan wat ik zelf
heb vastgesteld naar aanleiding van
de beslissingen, getroffen in 1986.

Zo kon van de 15 miljoen frank op de
begroting voorziene vastleggingskre-
dieten slechts de helft worden vastge-
legd. Meer bepaald werden in 1986
vastgelegd :

- de inrichting van een woonwagen-
terrein te Hasselt : 5.100.000 frank ;

- de aankoop van een terrein te Maas-
eik : 500.000 frank ;

- de aankoop van een terrein te Maas-
mechelen : 1.400.000 frank.

De inrichting van de terreinen te
Maaseik en te Maasmechelen konden
niet meer ten laste van de begroting
1986 worden vastgelegd, gelet op het
ontbreken van de nodige beslissingen
of stukken van de Gemeente. Wat de
aanleg van woonwagenterreinen door
de Stad Antwerpen betreft, moet ik
stellen dat vorig jaar ter zake een dos-
sier voor Deurne en Wilrijk bij de Ad-
ministratie Gezin en Maatschappelijk
Welzijn werd ingediend.

De Stad Antwerpen is echter op geen
enkel ogenblik ingegaan op het ver-
zoek van de Administratie om nadere
gegevens te verstrekken en voor een
inspectiebezoek ter plaatse.
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Alsdusdanig is mij dan ook, op geen
enkel ogenblik, een verzoek om prin-
cipieel akkoord voor de aanleg van de-
ze woonwagenterreinen te Antwer-
pen voorgelegd, en is er alsdusdanig
ook geen sprake van een principiële
belofte van subsidiëring.

Het feit dat de Stad Antwerpen dit
principieel akkoord of deze belofte
niet bekwam is dus niet te wijten aan
onvoldoende begrotingskredieten,
maar aan de administratieve aanpak
van dit dossier door de Raad zelf.

Het spijt mij te moeten constateren
dat het begrotingsjaar 1986 werd afge-
sloten met een saldo van 7 miljoen
frank vastleggingskredieten.

Desalniettemin heb ik in het ontwerp
van begroting voor 1987 het vastleg-
gingskrediet in vergelijking met 1986
verhoogd tot 20 miljoen frank. Met-
een is één van uw vragen al gedeelte-
lijk beantwoord.

Op dit ogenblik zijn enkel de dossiers
voor inrichting van terreinen te Maas-
eik en Maasmechelen ingediend bij
de Administratie. Geen enkel andere
gemeente heeft een aanvraag voor het
bekomen van een principieel akkoord
ingediend.

Ik hoop dat de gemeenten vlugger
hun dossiers indienen en afhandelen
teneinde de kredieten effectief te kun-
nen aanwenden.

Indien per jaar 2 à 3 woonwagenterrei-
nen kunnen worden aangelegd, dan
heeft Vlaanderen over 5 jaar 10 à 15
terreinen meer dan vandaag.

Dit aantal zou reeds een goede res-
pons betekenen op de bestaande
nood.

Mijnheer Hancké, u hebt meer dan al-
leen bedenkingen gemaakt, u hebt
ook suggesties gedaan die volledig in
de lijn liggen van de bekommernis die
wij samen delen. Ik ben graag bereid
deze suggesties te bestuderen en te
zien wat in het kader van de gemeen-
schapsbevoegdheden nog kan worden
toegevoegd aan de eerste stappen die
werden gezet door de reeds genomen
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besluiten. Wij hopen dan ook er in de
toekomst voor te kunnen zorgen dat
nomaden, zigeuners, woonwagenbe-
woners, of hoe men ze ook wil noe-
men, mensen zouden zijn die in ons
Vlaanderen gelijke kansen krijgen om
gewaardeerd te worden. Daarop heeft
,iedere burger in dit land recht.

Ik herhaal dat ik uw gegevens nog-
maals zal bekijken want er bestaat
nogal veel verschil tussen de informa-
tie die ik u kan doorspelen en de docu-
mentatie die u mij gaf.

De Voorzitter .: De heer Hancké heeft
het woord.

De heer L. Hancké (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mevrouw de
Minister, collega’s, ik zal in het kort
repliceren.

Ik stel voor, mevrouw de Minister, dat
wij onze gegevens confronteren. Ik
kom op andere cijfers uit en de bedra-
gen van de dossiers en de daarop toe-
gestane subsidiëring zouden volgens
mijn berekeningen komen op onge-
veer 29 miljoen F. voor het jaar 1986
en op ongeveer 48 miljoen F. investe-
ringskosten - totaal 100 percent - be-
lopen.

Ik stel vast dat een aantal dossiers
waarvan ik denk dat zij in 1986 wer-
den ingediend, door u nu aangekon-
digd werden als geldig voor 1987. Dat
verlicht vanzelfsprekend de bereke-
ning voor 1986 en verzwaart ze voor
1987. Dat heeft ook tot gevolg dat mis-
schien ons akkoord over 20 miljoen F.
kredieten voor 1987 niet zo volledig is
als het op het eerste gezicht lijkt. Ik
denk dat u 20 miljoen F. nodig heeft
wanneer het hele pakket dat u had
voorzien voor 1986, ook in dit jaar zou
gesubsidieerd zijn. Nu is er voor 1987
meer dan 20 miljoen F. nodig als ge-
volg van de overheveling van dossiers
van 1986 naar 1987. Ik vraag u dat ter
gelegenheid van de confrontatie van
de cijfers even na te gaan.

Minister R. Steyaert : Uit de vergelij-
king van de cijfers zal moeten blijken
of mijn gegevens juist zijn.

De heer L. Hancké : Dank u, mevrouw
de Minister.

Aankoop en aanleg woonwagenterreinen

Wat de situatie van Antwerpen be-
treft, kan ik het volgende meedelen.

Ik heb mijn licht opgestoken bij de
Administratie. Uit het vertoog van de
gemeenteraadsvergadeing  van 18 ap-
ril 1986 blijkt dat het dossier bij u is
toegekomen en dat er in oktober een
brief van uw Administratie is gezon-
den naar de Stad Antwerpen met de
melding dat er nog een achtergeble-
ven brief moet worden ingezonden.
Dat verklaart de passus in mijn inter-
pellatie waarin ik, zonder uw Admi-
nistratie te willen afvallen of aanval-
len, gezegd heb dat er inzake de be-
handeling van dossiers heel wat tijd is
verloren gegaan. Het is evident dat
wanneer de Stad Antwerpen in okto-
ber 1986 een brief ontvangt om het
dossier aan te vullen, het moeilijk is
om het dossier nog in orde te krijgen
voor 1 januari 1987.

Dat daargelaten vraag ik u alleen of
alsnog subsidiëring van die terreinen
in Deurne en Wilrijk in aanmerking
kan worden genomen. Dat zou rede-
lijk zijn. Ik pleit hiermee vanzelfspre-
kend voor de financiële toestand van
onze Stad die het erg moeilijk heeft,
maar ik meen dat het billijk zou zijn
omdat de Stad Antwerpen bijzonder
vlug gehoor heeft gegeven aan de mo-
gelijkheden die in uw reglementering
waren voorzien om woonwagenterrei-
nen aan te leggen en uit te rusten. Er
zijn er reeds twee en er staat nog een
derde terrein op stapel. Ik vraag der-
halve om na te gaan of na uitrusting
van de woonwagenterreinen de Stad
Antwerpen alsnog de subsidie kan be-
komen zoals dat ook geldt, ik herhaal
het, voor de Steden Hasselt en Maas-
mechelen.

De Voorzitter : Minister Steyaert heeft
het woord.

Minister R. Steyaert : Mijnheer de
Voorzitter, ik wil graag deze situatie
opnieuw onderzoeken. Indien er iets
aan dit probleem kan worden verhol-
pen vraag ik niet liever dan dit te
doen.

Ik ga mij niet uitlaten over de admi-
nistratieve behandeling. Ik zou het
normaal gevonden hebben dat de
Stad Antwerpen zich eerst informeer-
de vooraleer zelf beslissingen te ne-
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men die voor de Stad zelf zware finan-
ciële gevolgen met zich meebrengen.
Dit is echter een discussie waarover
wij eindeloos kunnen debateren. Ik
meen dat wij hierop niet verder moe-
ten ingaan.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Interpellatie van de heer L. Vanveltho-
ven tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en Werk-
gelegenheid, over de noodzakelijke be-
perking van het aantal kabinetten en
kabinetsleden bij de Vlaamse Executie-
ve

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer Vanvelthoven tot
de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over de noodzakelijke beper-
king van het aantal kabinetten en ka-
binetsleden bij de Vlaamse Executie-
ve.

De heer Vanvelthoven heeft het
woord.

De heer L. Vanvelthoven (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Voorzitter van de Executieve,
mevrouw de Minister, geachte colle-
ga’s, maandag 5 januari, heeft de heer
Etienne De Rijck, Secretaris-Gene-
raal van de Vlaamse Administratie
aan de leden van de Vlaamse Rege-
ring in een nieuwjaarsbegroeting het
volgende meegedeeld :

,,Zo blijven de ministeriële kabinet-
ten van de leden van de Vlaamse rege-
ring, in verhouding tot de mankracht
van het departement te sterk uitge-
bouwd” en hij vervolgde ,,dat de amb-
tenaren te weinig worden betrokken
bij de beleidsvorming en de beleids -
voering en in te weinig gevallen hun
verantwoordelijkheid kunnen opne-
men.”

Deze woorden waren voor mij de aan-
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leiding om een drietal relaties na te
gaan nl.

- de activiteiten van de leden van de
Vlaamse Executieve in hun relatie
met de Vlaamse Raad ;

- de verhouding uitgavenkredieten
ten aanzien van Kabinetsuitgaven ;

- de verhouding van het aantal Kabi-
netsleden ten overstaan van het aantal
ambtenaren.

Ik vang aan met het eerste punt, de
verhouding Executieve - Vlaamse
Raad. Inzake de activiteiten van de le-
den van de Vlaamse Executieve in
hun relatie met de Vlaamse Raad heb
ik de volgende vaststellingen, die een
bepaalde betekenis hebben, kunnen
doen.

In de vorige zittijd 1985-1986 werden
aan vijf van de leden van de Vlaamse
Executieve minder of amper 50
schriftelijke vragen gesteld ; aan drie
leden van de Executieve werden meer
dan 10 mondelinge vragen gesteld ;

Schriftelijke vragen zijn toch belang-
rijk voor de controle. Dit aantal duidt
erop dat de Vlaamse Raad een groot
aantal Ministers niet kan of wenst te
controleren.

Drie leden van uw Executieve moch-
ten gedurende een ganse zittijd één
interpellatie beluisteren, twee ande-
ren mochten twee interpellaties be-
luisteren en beantwoorden.

De cijfers van het aantal uiteenzettin-
gen bij de behandeling van ontwerpen
van decreet wijst evenmin op een gro-
te activiteit.

De andere cijfers kan u gemakkelijk
bij de Vlaamse Raad opvragen en an-
ders wil ik ze u graag ter beschikking
stellen.

Een eerste conclusie : de relatie
Vlaamse Executieve - Vlaamse Raad
wijst er duidelijk op dat een aantal le-
den van de Vlaamse Executieve over
zodanig weinig bevoegdheden be-
schikken, dat zij hierdoor blijkbaar
over het hoofd dreigen te worden ge-
zien door de leden van de Vlaamse
Raad.

Aankoop en aanleg woonwagenterreinen
Beperking aantal kabinetten en kabinetsleden

Mijn tweede punt omvat de verhou-
ding uitgavenkredieten-kabinetsuit-
gaven.

Wanneer ik de uitgavenkredieten per
ordonnancerend Gemeenschapsmi-
nister vergelijk met het totaal van de
consumptieve en investeringsbeste-
dingen ten behoeve van de Kabinet-
ten, dan kom ik tot de volgende be-
sluiten. Mijn eerste voorbeeld is zeker
niet significant, omdat die bewuste
Gemeenschapsminister over een zeer
kleine administratie beschikt.

De Vice-Voorzitter en Gemeen-
schapsminister voor Financien en Be-
groting besteedt voor zijn kabinetsuit-
gaven meer dan 30 percent van zijn
uitgavenkredieten. Dus per 100 frank
- dat geef ik graag toe - gaan op dat
terrein 30 frank naar zijn Kabinet.

De Gemeenschapsminister voor Ex-
terne Betrekkingen besteedt van elke
100 frank die hij uitgeeft er 5 aan zijn
Kabinet.

De Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening besteedt 2,3
percent van zijn begroting aan zijn
Kabinet. Voor Onderwijs en Vorming
gaat ongeveer 1 frank per 100 frank
naar het Kabinet.

Van het totaal van de uitgavenkredie-
ten, opgenomen in Titel 1 en Titel II
van de begroting voor 1986, dus
84.720,2  miljoen frank wordt 774,8
miljoen besteed aan Kabinetsuitga-
ven, dus 0,9 percent, terwijl van het
totaal bedrag van de kredieten voor lo-
pende uitgaven, Titel 1, 6!.252,9  mil-
joen frank er 728,7 miljoen wordt be-
steed aan consumptieve uitgaven, of
1,19  percent. Deze cijfers zijn uiter-
aard niet de juiste cijfers, vermits on-
geveer 60 percent van de Kabinetsme-
dewerkers uit Ministeries en openba-
re diensten afkomstig zijn. De wed-
den van meerderen onder hen vallen
dan ook niet ten laste van artikel
11.02.

Van bepaalde onder hen vallen de
personeelskosten ten laste Yan de
Vlaamse Administratie. Om dus tot
een juiste berekening van de perso-
neelskosten te komen - u is daartoe in
staat - is het nodig te weten hoeveel
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ambtenaren van de Kabinetten niet
ten laste vallen van artikel 11.02, maar
verder aangerekend worden op 11.03.
De Voorzitter zal mij ongetwijfeld de-
ze cijfers ter beschikking stellen.

Hoe dan ook, rekening houdend met
deze gegevens kan gesteld worden
dat, inzake lopende uitgaven, er, per
honderd frank, ongeveer 1,s frank
voor de Kabinetten wordt uitgetrok-
ken.

Vertaald naar nationale normen zou
dit betekenen dat de nationale Rege-
ring meer dan 21 miljard F. aan con-
sumptieve uitgaven voor de Kabinet-
ten zou mogen besteden.

Mijnheer de Voorzitter van de Execu-
tieve, uit de berekeningen blijkt dat u
verhoudingsgewijze zeer duidelijk
boven de normen zit.

De derde relatie die werd onderzocht
is de verhouding van het aantal Kabi-
netsleden ten overstaan van het aantal
ambtenaren in uw Administratie. Het
onderzoek naar deze verhouding werd
uiteraard geïnspireerd door de uitla-
tingen van de heer De Rijck, de Secre-
taris-Generaal. Deze verhouding is
niet zo gemakkelijk te berekenen. De
cijfers vermeld in de begroting wijken
op sommige punten al eens af van de
antwoorden gegeven op vragen van le-
den van de Vlaamse Raad. Hoe dan
ook deze cijfers uit de begroting en uit
de antwoorden geput, tonen aan dat
minstens 460 personen op de Kabi-
netten van de Vlaamse Executieve
zijn tewerkgesteld.

De Vlaamse Administratie, uiteraard
beter ingelicht, citeert het aantal van
472 personeelsleden, met de beden-
king dat het er wellicht meer zijn. Laat
ons vertrekken van ongeveer 460 Ka-
binetsleden waarover u beschikt.

Gelet op de 4.122 ambtenaren in de
Vlaamse Administratie, betekent dit
dus één Kabinetslid per 9 ambtena-
ren, dit volgens de berekeningen van
de heer De Rijcke, Secretaris-Gene-
raal.

Wanneer ik de ambtenaren van de
Vlaamse Administratie opdeel per
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Gemeenschapsminister dan kom ik
tot de volgende vaststellingen.

- Financiën en Begroting : 91 ambte-
naren tegenover 66 Kabinetsleden op
het Kabinet Waltniel - 2 Kabinetsme-
dewerkers voor 3 ambtenaren.

- Onderwijs en Permanente Vor-
ming : 393 ambtenaren tegenover 52
Kabinetsmedewerkers op het Kabinet
Kelchtermans of een verhouding van
1 op 7.

- Maatschappelijk Welzijn : Centrum
voor Bevolking- en Gezinsstudien :
308 ambtenaren tegenover 47 kabi-
netsleden op het Kabinet Steyaert, of
een verhouding van 1 op 6.

- Huisvesting : 160 ambtenaren tege-
nover 44 kabinetsleden op het Kabi-
net Akkermans of een verhouding van
1 op 4.

Geef toe dat deze verhoudingen
scheefgetrokken zijn.

erg

Moet ik dan nog wijzen op de aanwe-
zigheid van Kabinetsmedewerkers op
willige basis ter beschikking gesteld
door het VEV, Fabrimetal en de Vere-
niging van Electriciteitsbedrijven  ?

Praktijk die doet vermoeden dat er
een andere deontologie aanwezig is in
de Nationale Regering dan in de
Vlaamse Executieve, vermits de Eer-
ste Minister me op 30 juni 1986 ter za-
ke schrijft :

,,In de Kabinetten van de Nationale
Regering zijn geen personen tewerk-
gesteld die tot de privé-sector beho-
ren én er ook verder door bezoldigd
worden. Ter zake dringen er zich dus
geen nieuwe richtlijnen op. Trouwens
heb ik in mijn brief dd. 4 maart 1986
mijn collega’s er attent op gemaakt
dat dergelijke toestanden in strijd
zouden zijn met de Ministeriële deon-
tologie en dat zij, in voorkomend ge-
val, de nodige schikkingen moesten
treffen om aan de niet-reglementaire
toestand een einde te stellen.” ‘

Ik heb uit het antwoord op 26 juni
1986 vernomen dat de Vlaamse Exe-
cutieve niet gevat wordt door de ver-
klaringen van de Eerste Minister van
de Nationale Regering. 1 k stel vast dat

de regionalisatie ook al verantwoorde-
lijk is voor een allesbehalve toe te jui-
chen ontwikkeling inzake de samen-
stelling van de Kabinetten en het ont-
wikkelen van een andere Ministeriële
deontologie.

Mijnheer de Voorzitter, ik kom thans
tot mijn conclusies.

Waren enigszins goed uitgeruste Ka-
binetten - misschien nog beter uitge-
ruste Kabinetten dan op nationaal
vlak - aanvaardbaar in de periode
1981-1985, omwille van de uitbouw
van een Vlaamse Administratie, dan
is de huidige bezetting eerder oorzaak
van een ontregelde samenwerking
Executieve en Vlaamse Administra-
tie.

Een bevoorrechte getuige ter zake is
ongetwijfeld uw Secretaris-Generaal.

De aanwezigheid van te veel Kabi-
netsmedewerkers in te veel Kabinet-
ten heeft meerdere negatieve gevol-
gen : de Kabinetten met een samen-
stelling van één op negen, één op zes
en twee op drie, moeten wel een
aantal zuiver administratieve taken
van uw Administratie overnemen.

Uw Gemeenschapsministers moeten
door een te talrijke aanwezigheid van
Kabinetsleden worden afgeschermd
van hun Administratie. Uw beste
ambtenaren moeten wel ontmoedigd
raken door het feit dat een aantal ad-
ministratieve taken hen worden ont-
nomen. Het spreekt dan ook vanzelf
dat de hiërarchische verhoudingen in
uw Administratie niet langer kunnen
worden gerespecteerd.

Mijnheer de Voorzitter, het aantal Ka-
binetten en bijgevolg ook het aantal
leden van de Vlaamse Executieve,
voortspruitend uit een politiek over-
leg vóór 198 1, overtreffen duidelijk de
behoeften. Een groot aantal leden van
de Executieve voelt zich vandaag de
dag blijkbaar zelfs zeer ongelukkig
met het feit dat zij onvoldoende be-
voegdheden hebben.

In voorbereiding van deze interpella-
tie heb ik de ontwerpen van wet hou-
dende de begroting van de Vlaamse
Gewestelijke Aangelegenheden voor
het begrotingsjaar 1975 en 1977 nage-
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keken. Ik heb getracht te onderzoeken
welke de bevoegdheden waren van
onder meer de heer D hoore, S taatsse-
cretaris voor Streekeconomie en voor
Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, van de heer Eyskens, Staatsse-
cretaris voor Streekeconomie en van
de heer Dewulf, Staatssecretaris voor
Scoiale Zaken. .

De materies waarvoor zij bevoegd wa-
ren heb ik naast de materies gelegd
waarvoor de huidige Gemeenschaps-
executieve bevoegd is. Ik nodig u uit,
mijnheer de Voorzitter, dat zelf ook
eens te doen en de bevoegdheden die
de Staatssecretarissen destijds had-
den af te wegen tegenover de be-
voegdheden die de huidige Gemeen-
schapsministers hebben. Dan zal u
met mij vaststellen dat de bevoegdhe-
den van de heer Dhoore de taken om-
vatten van ongeveer drie huidige Ge-
meenschapsministers, en dat de he-
ren Staatssecretarissen Eyskens en
Dewulf elk minstens de bevoegdhe-
den uitoefenden van twee huidige Ge-
meenschapsministers.

3penlij k en algemeen wordt trouwens
het huidig aantal leden van de Execu-
lieven veel te hoog geacht. Dat zou
riet erg zijn wanneer wij de zekerheid
radden dat morgen een aantal be-
loegdheden van de Nationale Rege-
ing naar de Deelregering zouden
vorden overgeheveld. De laatste de-
latten en contacten tussen de Natio-
iale Regering en de Executieve wij-
.en er evenwel op dat die overheve-
ing helaas niet voor morgen is.

dijnheer de Voorzitter, ik eindig met
nkele vragen.

‘en eerste, heeft de Voorzitter van de
ixecutieve of de voltallige Executie-
e reeds een onderzoek gewijd aan de
jespraak van de Secretaris-Gene-
lal? Is men eveneens tot de bevin-
ing gekomen dat het aantal Kabi-
etsmedewerkers inderdaad veel te
oog is, met alle gevolgen vandien :
ntmoediging en gemis aan motive-
ng van de ambtenaren, veelvuldige
[menging van de Kabinetten in de
iministratie, enzovoort ?

en tweede, op nationaal vlak werd,

aamse Raad
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omtrent het te hoog aantal Kabinets-
medewerkers in de nationale Kabinet-
ten, de maatregel getroffen dat vanaf 1
januari 1987 het personeel van de na-
tionale Kabinetten met 10 procent zal
worden verminderd. Graag vernam ik
of de Vlaamse Executieve dit voor-
beeld van de Nationale Regering zal
volgen en of in de Executieve even-
eens voorstellen zijn gedaan waar-
door het aantal Kabinetsmedewerkers
drastisch zal moeten worden vermin-
derd.

Ten derde, zijn de gegevens inzake ac-
tiviteiten van uw Gemeenschapsmi-
nisters en inzake begrotingscijfers van
aard om u tot de conclusie te doen ko-
men dat vooral het aantal ledenvan de
Vlaamse Executieve drastisch dient te
worden gehalveerd, zodat elke Ge-
meenschapsminister zich in de toe-
komst met echte beleidszaken zou
kunnen bezighouden en zich niet lan-
ger gedwongen zou voelen om enkel
en uitsluitend allerlei dorpsmanifes-
taties te vereren met zijn aanwezig-
heid, aldus demonstrerend dat hij te
weinig bevoegdheden heeft, die hem
tot ernstiger werk uitnodigen.

Mijnheer de Minister, rekening hou-
dend met de huidige stand van de re-
gionalisering en in de hoop dat in de
toekomst een aantal nationale be-
voegdheden zal worden overgehe-
veld, vernam ik graag uw visie in ver-
band met de problematiek die ik on-
der uw aandacht heb willen brengen.

De Voorzitter : De heer Valkeniers
heeft het woord.

De heer J. Valkeniers (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, een aantal
maanden geleden drong uw nationale
collega van Begroting aan op bespa-
ringen voor de bezetting van de Kabi-
netten. Ook in de wet tot toekenning
van bepaalde bijzondere machten aan
de Koning wordt in artikel 1 gezegd
dat de Koning alle nuttige maatrege-
len kan nemen om de openbare uitga-
ven te beheersen, meer bepaald door
openbare instellingen te rationalise-
ren en hun opdrachten opnieuw te de-
finiëren.

Dat in deze periode van rampzalige
tekorten besparingen nodig zijn, zal
niemand ontkennen. Maar dat de be-

volking reeds meer dan haar deel bij-
droeg, is ook reeds voldoende gezegd.
Het zou dan ook niet meer dan nor-
maal zijn dat de hoogste gezagsdra-
gers, namelijk de leden van de Rege-
ring en de Gemeenschapsregeringen,
het voorbeeld zouden geven en hun
uitgaven zoveel mogelijk zouden
drukken. Na mijn schriftelijke parle-
mentaire vraag van 19 maart 1986 stel
ik vast dat alle Kabinetten worden be-
volkt door 472 personen. Ik vind het
ontoelaatbaar dat de lasten steeds
maar op de bevolking worden afge-
wenteld zonder dat de Regering in ei-
gen boezem kijkt.

Als ik vaststel dat 195 van deze Kabi-
netsleden - dit is meer dan één derde
- uit de privé-sector komen en dus
volledig op de eigen begroting worden
betaald, is mijns inziens de maat vol.
N.iet  alleen is dit een indirecte be-
schuldiging van onbekwaamheid van
het ambtenarenkorps ; het betekent
ook dat privé-belangen kunnen en
zullen vermengd worden met openba-
re belangen.

Iedereen weet wel dat het Kabinet
niet de plaats in de administratie is
waar het werk wordt geleverd. Het is
een publiekgeheim dat de Kabinetten
meestal dienen voor een zeer uitge-
breid politiek dienstbetoon en dat ze
vaak de verantwoordelijke adminis-
tratie in de weg lopen.

Aangaande de overbezetting van de
Kabinetten sta ik trouwens niet al-
leen met mijn kritiek. Niet langer ge-
leden dan op 6 januari verscheen een
kranteartikel waarin het personeel
van de Vlaamse Gemeenschap zich
erover beklaagt ,,gezegend” te zijn
met 1 kabinétslid per 9 ambtenaren.

Dit is dezelfde verhouding als in de
scholen : één onderwijzer per negen
kinderen.

Dit is evenwel slechts een gemiddel-
de, want op andere diensten, zoals
voor het lokale en regionale beleid,
beschikt de Vlaamse Administratie
over 35 ambtenaren, terwijl het Kabi-
net van de verantwoordelijke Minis-
ter uit liefst 45 personen bestaat.

Bij dergelijke ,,inflatie” aan Kabinets-
leden hoeft het ook geen verwonde-
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ring te wekken dat de ambtenaren
stellen dat dossiers, die 10 jaar gele-
den door een opsteller werden behan-
deld, zich nu kunnen verheugen in de
belangstelling van Kabinetsleden, ja
soms van de Minister zelf. De ambte-
naren mogen niets meer doen ; zelfs
alle informatie wordt hen ontnomen.

Het dient te worden gezegd dat de Ge-
meenschapsministers elkaar in abso-
lute cijfers zeer weinig toegeven,
Voorzitter Geens buiten beschou-
wing gelaten. Men kan dus stellen dat
zij een gelijkwaardige poging hebben
gedaan om hun politieke achterban
naar de staatsruif te leiden.

Speciaal te vernoemen zijn de Minis-
ters Pede en Deprez, die elk meer dan
de helft - voor minister Deprez zelfs
bijna twee derden van hun Kabinets-
leden - in de privé-sector zijn gaan
zoeken, hoewel ik meen dat Minister
Pede de jongste dagen niet meer zo
geneigd zal zijn zich tot de privé-sec-
tor te wenden.

Al deze aspecten dragen uiteraard
niet bij tot een grotere openheid van
het bestuur of tot een betere samen-
werking van Kabinet en Administra-
tie. De groei naar een grotere Vlaamse
zelfstandigheid is er ook niet mee ge-
diend.

Vindt u, mijnheer de Minister, dus
ook niet dat aan deze misgroei in de
bezetting der Kabinetten een halt
moet worden toegeroepen en is u be-
reid hierin verder te gaan dan vage in-
tentieverklaringen ?

Kan u, mijnheer de Minister, verkla-
ren waarom voor bijna tweevijfden
van alle Kabinetsleden een beroep
werd gedaan op de privé-sector, wat
een grote bijkomende uitgave met
zich meebrengt terwijl de Vlaamse
Gemeenschap zich terecht beklaagt
over de haar ter beschikking gestelde
middelen ? Acht u het aanvaardbaar
dat een deel van deze middelen on-
verantwoord wordt verspild aan wed-
den van personen uit de privé-sector ?

Acht u, mijnheer de Minister, het niet
mogelijk dat een Minister verder zou
werken met de Administratie van zijn

Vlaamse Raad
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voorganger, zoals bij Gemeentebestu-
ren het geval is ? Ik verkeer als Burge-
meester van Dilbeek in dit geval ; ik
het het personeel overgeërfd van een
voorganger en kan mij tot dusver zeer
tevreden tonen over de samenwer-
king. Waarom kan dit niet voor de
Vlaamse Regering ?

Tot slot zou ik ook graag vernemen of
er, evenals in de nationale Regering,
een plan bestaat of ter studie ligt, om
de Kabinetten drastisch in te dijken
en te beperken.

In hoever dit plan voor de Nationale
Regering drastisch is, laat ik in het
midden. De Minister van Begroting
zegt dat hij maar 105 leden in zijn Ka-
binet heeft hoewel hij er volgens
richtlijnen van de Eerste Minister 115
mag hebben. Ook daar heb ik beden-
kingen bij.

In dit verband kan ik trouwens verwij-
zen naar een wetsvoorstel dat ik, sa-
men met een aantal collega’s bij de
Senaat heb ingediend, om de bezet-
ting van de Kabinetten wettelijk aan
banden te leggen.

De Voorzitter
het woord.

: Minister Geens heeft

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik heb met
aandacht geluisterd naar de uiteenzet-
tingen van de heren Vanvelthoven en
Valkeniers. Zij hebben beiden verwe-
zen naar de toespraak van de Secreta-
ris-Generaal naar aanleiding van de
nieuwjaarsbijeenkomst waarin een
aantal punten in verband met de wer-
king van onze administratie werden
belicht.

Ter intentie van de Raad herinner ik
aan het feit dat de Vlaamse Adminis-
tratie tot stand is gekomen door het af-
haken van besturen of delen van be-
sturen uit de nationale Administra-
ties, die nadien in één Departement
werden opgenomen. Alleen reeds de
organisatie van een nieuw bestuur
heeft heel wat werkzaamheden ge-
vergd die trouwens nog altijd niet vol-
tooid zijn.

Het ligt voor de hand dat in onze Ad-
ministratie op dit stuk nog belangrijke
vragen leven. Om maar op één aspect

in te gaan, een groot deel van onze
ambtenaren zijn nog steeds onder
precair statuut. Destijds, is de natio-
nale overheid in verscheidene depar-
tementen overgegaan tot de aanwer-
ving van tijdelij ken, contractuelen, te-
werkgestelde werklozen enzovoort,
die de Vlaamse Gemeenschap begin
1983 heeft geërfd van de Nationale
overheid. Deze personen bedragen,
strikt genomen, ongeveer één vierde
van het totaal aantal effectieven van
het Departement. Ik heb reeds her-
haaldelij k naar de Nationale Regering
toe voorstellen gedaan om deze toe-
stand te beëindigen en om een oplos-
sing te vinden maar tot op heden werd
niet het verhoopte resultaat bereikt.
Wij hebben dan onlangs een nieuw
voorstel ingediend waarvan wij hopen
dat het ons in staat zal stellen deze
problemen te regelen.

Ook bij de opbouw van het Departe-
ment hebben zich problemen voorge-
daan. Bij de aanvang in 1983 heeft de
Executieve een personeelskader vast-
gelegd dat eigenlijk een opvangkader
was. Men kende de omvang niet van
het werk dat zou overkomen en dat
niet altijd was afgestemd op het aantal
muterende ambtenaren. In 1984 werd
dan ook de eerste werkelijke perso-
neelsformatie goedgekeurd, conform
de inmiddels aangehouden organisa-
tiestructuren van het Departement.
Momenteel maken wij een nieuw per-
soneelskader op dat rekening houdt
met de ervaringen die wij ondertussen
hebben opgedaan. Wij hopen dat wij
op die manier een aantal anomaliën
kunnen wegwerken en tot een defini-
tieve structuur van het Departement
zullen komen inzake personeel.

Het spreekt vanzelf dat deze elemen-
ten hun invloed doen gelden op de ac-
tiviteiten van de leden van de Vlaam-
se Executieve en van hun Kabinetten.

Iedere vergelijking met de Nationale
Regering op dit stuk gaat niet op om-
dat men daar sedert tientallen jaren
werkt met gevestigde administraties
en met nauwkeuriger afgebakende
bevoegdheden terwijl in de Executie-
ven nog heel wat vaag is in de uit-
bouw.

Ik kan wel ter attentie van de twee in-
terpellanten zeggen dat uit de gege-
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vens die zullen worden besproken bij
de behandeling van de begroting van
dit jaar, duidelijk blijkt dat de kabi-
netsuitgaven globaal zijn verminderd.
De heer Vanvelthoven heeft mij ge-
vraagd dat ik mij duidelijk zou uit-
spreken over een aantal vragen. In de
eerste plaats meent hij dat ik een
standpunt zou moeten innemen op
het stuk van de beperking van het aan-
tal leden van de Vlaamse Executieve.
U weet allen voldoende dat dit aantal
is vastgesteld door de Bijzondere Wet
van 8 augustus 1980 tot Hervorming
van de Instellingen. Artikel 63 zegt
dat de Executieve bestaat uit negen
leden, dit wat de Vlaamse Executieve
betreft. De Franse Gemeenschaps-
executieve bestaat uit drie leden, de
Waalse Executieve uit zes.

De heer J. Valkeniers : U kunt mijn
voorstel steunen in de Senaat.

Minister G. Geens : Het is een bepa-
ling die werd vastgelegd door de wet.
Bijgevolg is de Vlaamse Raad ter zake
niet bevoegd en evenmin de Execu-
tieve zelf.

Wij hebben in het kader van de be-
voegdheden die wij hebben, en die
groeiende zijn - ik zal daar straks op
terugkomen - getracht in de nieuwe
Executieve een redelijke werkverde-
ling tot stand te brengen voor de ne-
gen Ministers, waarbij aan sommige
Ministers volledig nieuwe taken wer-
den toevertrouwd. Hiervoor hebben
wij een eigenadministratie en hebben
wij conceptiewerk verricht. Wij moe-
ten een aanvang maken met een eer-
ste uitbouw. Het is daarom nogal evi-
dent dat bepaalde collega’s alleen
over een Kabinet beschikken aange-
zien het om startactiviteiten gaat en
om activiteiten die in de toekomst
aanzienlijk zullen worden verruimd.

Wat het aantal leden van de Kabinet-
ten betreft, is er een besluit van de
Executieve van 11 december 1985,
waarbij voor de huidige Executieve
de samenstelling en de werking van
de Kabinetten is bepaald. Dit besluit
verschilt niet van dat dat van toepas-
sing was in de periode 1981-1985, dus
tijdens de periode van de proportio-
neel samengestelde Executieven. Er

is dus geen uitbreiding gekomen, wel
integendeel. Waar tijdens de vorige
Executieve een aantal afwij kingen
werden toegestaan, ben ik nu veel res-
trictiever geweest. De cijfers die voor-
komen in het voornoemd besluit zijn
bekend, ze worden toegepast en kun-
nen worden vergeleken met deze van
de nationale Kabinetten, of de Kabi-
netten uit de andere Executieven. Ik
heb op dat stuk geen enkele moeilijk-
heid.

Anderzijds zijn de administratieve
structuren van de Vlaamse Gemeen-
schap nog volop in beweging. Er zijn
trouwens een aantal elementen bijge-
komen de jongste tijd, onder meer de
uitvoering van het akkoord van 25 no-
vember, het Sint-Katharina-Akkoord,
waarbij belangrijke parastatale instel-
lingen naar de Vlaamse Gemeen-
schap worden overgeheveld. De opga-
ven van de Ministers zijn niet alleen
gesitueerd in het kader van een eigen
bestuur, maar ook in de parastatale in-
stellingen. Immers, het blij kt dat wan-
neer men rekening houdt met de tota-
liteit van de ambtenaren die voor de
Vlaamse Gemeenschap werken, het-
zij rechtstreeks in het Departement,
hetzij in parastatale instellingen, men
komt tot 15.700 ambtenaren.

Als men de vergelijking maakt met
het aantal Kabinetsleden dat 460 be-
draagt, komt men tot 3 percent van de
totaliteit. Als men de vergelijking
maakt per Minister en per Adminis-
tratie, dan komt men natuurlijk, mijn-
heer Vanvelthoven en mijnheer Val-
keniers, tot heel andere cijfers. Ik heb
daarstraks nog uitgelegd dat bepaalde
Ministers uit de Executieve nieuwe
taken hebben toegewezen gekregen,
zoals bijvoorbeeld het stimuleren van
onze externe betrekkingen. Daarvoor
bestaat geen enkele administratie ten-
zij het vroegere en inmiddels omge-
vormde en afgeslankte Commissa-
riaat-Generaal voor de Internationale
Culturele Samenwerking, dat eigen-
lijk een dienstverlenende, organisato-
rische en coördinerende functie heeft.
De conceptie van dat beleid en de ver-
dere uitwerking daarvan, is een heel
nieuwe taak. Het is nogal duidelijk dat
op dat vlak de Minister moet kunnen
beschikken over een staf omdat hij
geen of onvoldoende beroep kan doen
op een administratie.

Onze hele Administratie is dus volop
in opbouw. Zolang deze hele structu-
rering niet tot stand is gekomen, zo-
wel wat de uitbouw van ons Departe-
ment in de eigenlijke zin, als de over-
heveling van de parastatale instellin-
gen betreft, voldoet de huidige rege-
ling van de Ministeriële Kabinetten.
Wij menen dat het niet verantwoord
zou zijn ze nu te wijzigen. Immers, in
een instelling zoals de Vlaamse Exe-
cutieve, die nog steeds in opbouw is
wat haar beleid betreft, moeten de Mi-
nisters en beroep kunnen doen op een
staf rondom hen die hen helpt mede
het beleid te bepalen.

Wanneer men verwijst naar maatrege-
len op het stuk van de vermindering
van de kabinetsuitgaven, dan voeg ik
er onmiddellijk aan toe dat deze bij
ons reeds lang van toepassing zijn.
Wat betreft de bezoldiging van de Mi-
nisters en de leden van de Executieve,
hebben wij altijd een analoge regeling
toegepast als voor de Nationale Rege-
ring, zonder dat wij naar buiten toe
daar publiciteit rond hebben ge-
maakt. Voorts zullen inzake de ver-
mindering van de kabinetsuitgaven
tijdens de bespreking van de begro-
ting duidelijke cijfers worden vastge-
steld. Ze zijn reeds verminderd ten
opzichte van vorig jaar en kunnen ge-
makkelijk de vergelijking doorstaan
met andere instanties.

Ik ga ervan uit dat een Minister bij de
keuze van zijn directe medewerkers
de vrijheid moet hebben deze perso-
nen te kiezen die zijn volle vertrou-
wen hebben. Het is een vertrouwens-
relatie. Wanneer deze personen niet
te vinden zijn in het eigen bestuur,
dan moet een beroep kunnen worden
gedaan op personen buiten de Admi-
nistratie. Wanneer u, mijnheer Valke-
niers, over privé-personen spreekt,
dan bedoelt u daarmee niet personen
uit de privé-sector, maar personen die
niet vallen onder het statuut van de
ambtenaren.

Die kunnen dus even goed uit weten-
schappelijke kringen komen, zoals
universiteiten, enzovoort. Het is nor-
maal dat men op die personen beroep
kan doen omdat in bepaalde gevallen
fundamenteel denkwerk naar de toe-
komst moet worden gedaan. Ik meen
dus dat men beroep moet kunnen
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doen op personen die op dat stuk een
concrete en creatieve inbreng kunnen
realiseren.

Mijn antwoord is bijgevolg zeer dui-
delij k. Betreffende het aantal leden en
de werking van de Kabinetten bestaat
de regeling die bij de aanvang werd
uitgewerkt nog altijd en is niet uitge-
breid. Zolang het groeiproces van de
Administratie met de daarbij horende
parastatalen niet volledig is afgewerkt
zie ik geen reden waarom deze rege-
ling zou moeten worden gewijzigd.
Zij is nu minstens even noodzakelijk
als in de eerste periode. Bijgevolg is
het aangewezen en rationeel verant-
woord wat betreft het werk en de be-
steding van de uitgaven dat deze rege-
ling wordt behouden.

De Voorzitter : De heer Vanvelthoven
heeft het woord.

De heer L. Vanvelthoven (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, ik hoef
uiteraard niet te zeggen dat het ant-
woord van de Voorzitter van de Exe-
cutieve mij niet verbaast. Het is in elk

Vlaamse Raad
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geval zeer ontgoochelend, want aan
de bestaande toestand wordt niet ge-
tornd.

Er wordt niet alleen geen rekening ge-
houden met de cijfers en gegevens
waarover wij beschikken en die wij
hebben geciteerd. Er wordt ook geen
rekening gehouden met een aantal
verzuchtingen, die in de Vlaamse Ad-
ministratie momenteel terecht leven.

Het is een feit dat in de eerste periode
van hun bestaan de Vlaamse Admi-
nistratie met een groot enthousiasme
aan de werkzaamheden is begonnen.
De Voorzitter heeft er terecht aan he-
rinnerd dat wij hier stonden voor een
ambtenarenkorps dat als het ware ge-
vraagd heeft om in de Vlaamse Admi-
nistratie te worden opgenomen. De-
genen die niet graag kwamen, bleven
waar zij waren. Degenen die in deze
Administratie werden opgenomen,
zijn vandaag de dag ontgoocheld door
de wijze waarop de contacten met de
Kabinetten verlopen. De hoogste
ambtenaren worden over het hoofd
gezien. De lagere ambtenaren hebben

geen werk vanwege het feit dat de Ka-
binetten zelf al het werk doen. Wij
vinden het spijtig dat een administra-
tie, die door sommigen werd geprezen
als de Administratie waar een frisse
wind waait en die goed gestructureerd
was, verkeerde plooien moet aanne-
men en dat binnen die Administratie
niet langer groeikansen bestaan. Het
aanvankelijk enthousiasme werd niet
gehandhaafd, maar integendeel ge-
dood.

Een tweede opmerking is dat men tot
mijn verbazing de aanwezigheid van
parastatalen aanhaalt om een grotere
bezetting van de Kabinetten te ver-
antwoorden. Ik dacht dat parastatalen
juist in het leven werden geroepen om
een eigen leven te leiden en dat zij
minder bevoogding nodig hebben
vanwege de Kabinetten. Vandaag
moet ik vaststellen dat ook die bena-
dering blijkbaar is voorbijgestreefd.

De Voorzitter antwoordt niet recht-
streeks op mijn vraag omtrent het
groot aantal leden van de Kabinetten,
ondanks het feit dat bepaalde Ge-
meenschapsministers al te weinig be-
voegdheden hebben.

U hebt gezegd, mijnheer de Voorzit-
ter van de Executieve, dat men hier-
voor begrip moet opbrengen omdat
het over een nieuwe bevoegdheid gaat
en dat het nieuwe beleid nog gestalte
moet krijgen.

Laat ons enkele voorbeelden nemen.
In verband met het huisvestingsbe-
leid stel ik vast dat dit beleid concreet
belichaamd wordt door enkele grote
maatschappijen, die er hun stempel
op drukken. In de jongste vijf jaar
heeft de eigen Vlaamse Regering op
het vlak van de huisvesting bitter wei-
nig initiatieven genomen, uitgezon-
derd op de bekende afbraakpogingen.
Van een nieuw concept is op dit mo-
ment absoluut geen sprake. Ik heb de
indruk dat de verantwoordelijken die
u hiervoor hebt gekozen, blijkbaar
aan uw verzuchtingen absoluut niet
hebben voldaan. U moet daarover
maar eens nadenken, mijnheer de
Voorzitter van de Executieve.

Het beleid inzake externe betrekkin-
gen moet misschien nog groeien,
maar tot nog toe hebben wij van die
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nieuwe benadering weinig gemerkt.
Een volledige bezetting van het Kabi-
net Externe Betrekkingen lijkt mij
dan ook een soort van overbevruch-
ting die tot geen enkel resultaat kan
leiden.

Mijnheer de Voorzitter van de Execu-
tieve, u zegt dat de Vlaamse Executie-
ve het voorbeeld van de nationale Mi-
nisters heeft gevolgd inzake inleve-
ring. Ik heb daar serieuze bedenkin-
gen bij. In de intimiteit van deze ver-
gadering mag ik u eraan herinneren
dat de meeste Ministers hun wedde
van Minister cumuleren met een par-
lementaire vergoeding die voor 50
procent vrijgsteld blijft van belastin-
gen, ondanks de talrijke faciliteiten
die hun functie meebrengt. Ik zal ze
hier niet opnoemen. Ze zijn echter op
éen hand niet te tellen. In ieder geval
is deze belastingvrijstelling geldend
voor de parlementaire vergoeding,
niet langer te verantwoorden. Ik vind
dat hier voor de Ministers van de Exe-
cutieve, maar vooral voor de nationale
Ministers van Begroting en Financiën
=en terrein ligt, waarop ernstig kan
Norden bespaard. Het ware wenselijk
lat enkele excellenties zouden recht-
staan  om dit te erkennen. Mijnheer de
voorzitter van de Executieve, u be-
weert het goede voorbeeld van de Na-
ionale Regering te hebben gevolgd
loor de inlevering van de Gemeen-
chapsministers op hun wedde. Maar
laarover ging het niet.

n mijn interpellatie had ik het over de
nkrimping van de Kabinetten met 10
lrocent. Desbetreffend hebt u geen
.ntwoord gegeven. U hebt alleen ge-
egd dat u minder afwij kingen hebt
oegestaan dan vorig jaar. Ik zal op de-
e kwestie nog terug komen wanneer
k binnenkort, over meer gegevens zal
leschikken.

dijnheer de Voorzitter van de Execu-
eve, ik constateer dat het groot aan-
11 ministers in dit land aanleiding
eeft gegeven tot een zeer omvangrij-
e bezetting van de Kabinetten. De
uitenwereld vraagt zich wel af wat al
ie mensen daar uitsteken. Veertig
lensen op het Kabinet van Huisves-
ng, wat doen die daar ?
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De heer J. Valkeniers : De volgende
verkiezingscampagne voorbereiden !

De heer L. Vanvelthoven : Dat is on-
verantwoord. Dat is ondenkbaar in
deze tijd. Dergelijke gang van zaken is
uniek in het westelijk halfrond, mijn-
heer de Voorzitter van de Executieve.

De Voorzitter : De heer Valkeniers
heeft het woord.

De heer J. Valkeniers : Mijnheer de
Voorzitter, de Minister verklaart ener-
zijds dat zijn Administratie in feite af-
komstig is van bepaalde cellen of De-
partementen, die werden overgehe-
veld ; anderzijds zegt de Voorzitter
van de Executieve dat de Administra-
tie in de Nationale Regering gevestigd
is. Vermits het gaat om een adminis-
tratie die is overgeheveld, ga ik ervan
uit dat deze Administratie ook geves-
tigd is. Ik zie niet in waarom meer Ka-
binetsleden nodig zijn om een admi-
nistratie, die gevestigd is en als dusda-
nig wordt overgeheveld, opnieuw te
organiseren.

Mijnheer de Voorzitter van de Execu-
tieve, wanneer u zegt dat er op dit
ogenblik niet meer Kabinetsleden
zijn dan voordien, gaat zulks in tegen
een andere bewering waarbij wordt
gezegd dat veel Kabinetsleden nodig
zijn, aangezien er heel wat startactivi-
teiten zijn. Naar mijn mening waren
de startactiviteiten bij de vorige Rege-
ring veel groter dan nu het geval is.
Het zou begrijpelijk zijn dat er op dat
ogenblik meer Kabinetsleden waren
dan nu. Vermits u nu reeds een tijdje
bezig bent, moet het volgens mij mo-
gelijk zijn het aantal Kabinetsleden te
beperken.

In uw antwoord spreekt u bij voor-
beeld ook over het Departement Ex-
terne Betrekkingen. U zegt dat op dit
Departement geen administratie
voorhanden was en men bijgevolg
verplicht is naar de prive-sector te
gaan om deze Administratie te orga-
niseren. Mag ik u laten opmerken dat
diezelfde Minister voor Externe Be-
trekkingen zijn vroegere Kabinets-
chef, die hem heeft verlaten, heeft
vervangen. Logischerwijze kan men
hieruit concluderen dat van deze or-
ganisatie nog zeer weinig in huis is ge-
komen.

Wij vragen ons dan ook af in hoeverre
de door u naar voren gebrachte argu-
mentatie klopt.

- De heer Grootjans, Voorzitter, treedt
opnieuw als Voorzitter op.

Ik sluit mij aan bij collega Vanveltho-
ven om te zeggen dat het antwoord
van de Voorzitter van de Executieve
zeker niet bevredigend is. Naar de pu-
blieke opinie toe heeft u, mijnheer de
Minister, door uw antwoord bewezen
dat haar grieven terecht zijn. Inder-
daad, in de eerste plaats zijn er ofwel
te veel Gemeenschapsministers, of-
wel volstaat hun aantal maar hebben
zij te weinig bevoegdheden. Het is aan
u als Voorzitter hieraan iets te doen.
Ten tweede, door uw antwoord be-
wijst u dat de Kabinetsleden niet veel
vertrouwen hebben in de Administra-
tie, vermits u niet alleen deze bevoog-
ding goedpraat maar u vandaag zelf
zegt dat hieraan niets kan worden ge-
wij zigd.

Uw antwoord, mijnheer de Voorzit-
ter, is niet alleen teleurstellend voor
ons maar ook voor de mensen van uw
Administratie, die nu van oordeel
moeten zijn dat zij verder door de
schoolmeesters van uw Kabinetten
bevoogd moeten blijven.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor deze voormiddag.

Ik stel voor om 15.30 uur opnieuw bij-
een te komen voor de interpellatie van
de heer Denys tot de heer Geens over
de subsidiëring van de KMO’s via de
Expansiewetgeving.

De hoofdelijke stemmingen zullen
om 16 uur worden gehouden.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om 12
uur.
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